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Morgenvergadering

VOORZITTER : de heer J. Pede, Voor-
zitter.

- De notulen van de jongste vergade-
ring worden ter tafel gelegd.

- De vergadering wordt geopend om 10
uur.

De Voorzitter : Dames en heren, de
vergadering is geopend.

BERICHTEN VAN VERHINDERING

P. Matthys, L. Pans, R. Peeters, M.
Vandenhove, R. Vannieuwenhuyze ;
gezondheidsredenen.

C. De Clercq, A. Diegenant, A.M.
Neyts-Uyttebroeck, A. Steverlynck,
H. Van Wambeke ; buitenslands.

- 12-A (1984-1985) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie voor
financiën en begroting.

- Ontwerp van decreet houdende de
middelenbegroting van de Vlaamse
Gemeenschap voor het begrotings-
jaar 1985
- 6 (1984-1985) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie voor
financiën en begroting.

- Ontwerp van decreet houdende de
begroting van de Vlaamse Ge-
meenschap voor het begrotingsjaar
1985
- 8 (1984-1985) - Nr. 1 + Bijlagen1
en II.
Verwezen naar de Commissie voor
financiën en begroting en de ver-
schillende ter zake bevoegde Com-
missies.

VOORSTELLEN VAN DECREET

Indiening en verwijzing

BEGROTINGEN

Indiening en verwijzing

De Voorzitter : De volgende ontwer-
pen van decreet werden ingediend :

- Ontwerp van decreet waarbij voor-
lopige kredieten worden geopend
die in mindering komen van de be-
groting van de Vlaamse Gemeen-
schap voor het begrotingsjaar 1985

ONTWERP VAN DECREET

Indiening en verwijzing

De Voorzitter : Het volgende ontwerp
van decreet werd ingediend :

- Ontwerp van decreet houdende in-
stelling van een Investeringsfonds
ter verdeling van de subsidies voor
bepaalde werken, leveringen en
diensten die in het Vlaamse Ge-
west door of op initiatief van de ge-
meenten worden uitgevoerd
- 285 (1984-1985) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie voor
binnenlandse aangelegenheden.

H. Boel, N. De Batselier, C. Smitt, 1.
Van Belle, W. Van Renterghem, F.
Willockx ; ambtsverplichtingen.

Indiening en verwijzing

De Voorzitter : Het volgende begro-
tingsstuk werd ingediend :

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 5
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De Voorzitter : De volgende voorstel-
len van decreet werden ingediend :

BEGROTINGSSTUK

- Algemene toelichting bij de midde-
len- en de uitgavenbegroting van de
Vlaamse Gemeenschap voor het
begrotingsjaar 1985
- 7 (1984-1985) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie voor
financiën en begroting en de ver-
schillende ter zake bevoegde Com-
missies.

Berichten van verhindering
Ingekomen stukken

- Voorstel van decreet van de heer T.
Kelchtermans C.S. houdende wijzi-
ging van de wet van 29 maart 1962
houdende organisatie van de ruim-
telijke ordening en van de stede-
bouw
- 286 (1984-1985) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie voor
ruimtelijke ordening, landinrich-
ting en natuurbehoud.

- Voorstel van decreet van de heer L.
Hancké houdende organisatie van
de prenatale preventie
- 287 (1984-1985) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie voor
gezondheidsbeleid.
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- Voorstel van decreet van de heer L.
Hancké C.S. houdende organisatie
van de natale en de neonatale ge-
neeskundige zorg
- 288 (1984-1985) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie voor
gezondheidsbeleid.

- Voorstel van decreet van de heer L.
Vanvelthoven C.S. houdende wijzi-
ging van het decreet van 2 juli 1981
betreffende het beheer van afval-
stoffen, gewijzigd bij het decreet
van 23 maart 1983
- 289 (1984-1985) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie voor
leefmilieu en waterbeleid.

Commissie voor culturele aangele-
genheden en pedagogische en di-
dactische vorming over het ont-
werp van decreet houdende erken-
ning en subsidiëring van jeugdver-
blijfcentra
- 273 (1983-1984) - Nr. 3.

ADVIES VAN DE RAAD VAN STATE

Indiening en verwijzing

De Voorzitter : Het volgende advies
van de Raad van State werd inge-
diend :

VERSLAGEN

Indiening

De Voorzitter : De volgende verslagen
werden ingediend :

- Advies van de Raad van State over
het voorstel van decreet van de heer
J. Somers houdende toekenning
van normalisatietoelagen aan ge-
zinnen en bejaarde alleenstaanden
waarvan het normaal inkomen ten
gevolge van maatregelen in het ka-
der van de repressie en epuratie in
sterke mate werd verminderd en/of

door de heer F. Piot namens de zelfs beneden het bestaansmini--
Commissie voor onderwijs over het mum ligt
ontwerp van decreet houdende wij- - 262 (1983-1984) - Nr. 2.
ziging van de wet van 28 april 1953 Verwezen naar de Commissie voor
betreffende de inrichting van het bij stand aan personen.
universitair onderwijs door de Staat
- 276 (1983-1984) - Nr. 2.

1984
- VEIK 51.

OPMERKING VAN HET REKENHOF

Indiening

De Voorzitter : De volgende opmer-
king van het Rekenhof werd inge-
diend :

- Opmerking van het Rekenhof be-
treffende begrotingsberaadslaging
Nr. VE/K 51 d.d. 25 oktober 1984
van de Vlaamse Executieve.

BOEK VAN HET REKENHOF

Indiening

De Voorzitter : Het volgende boek
van het Rekenhof werd ingediend :

- 141e Boek van het Rekenhof- Op-
merkingen en documenten aan de
Wetgevende Kamers voorgelegd -
Deel 1.
Dit boek ligt ter inzage bij het Se-
cretariaat van de Raad, Afdeling
Openbare Vergadering.

- door de heren A. Bourgeois en G.
Temmerman namens de Werk-
groep belast met het opmaken van
een inventaris van de sociale en
menselijke gevolgen voor de slacht-
offers van de oorlog, met name ook
van de Spaanse burgeroorlog en
voor de getroffenen van de repres-
sie- en epuratiewetgeving
- 290 (1984-1985) - Nr. 1.

- door de heer P. Breyne namens de
Commissie voor culturele aangele-
genheden en pedagogische en di-
dactische vorming over het ont-
werp van decreet houdende subsi-
diëring van verenigingen voor va-
kantiespeelpleinwerk en van vere-
nigingen voor j eugdvakanties
- 272 (1983-1984) - Nr. 3.

- door de heer P. Breyne namens de

BERAADSLAGING VAN DE VLAAM-
SE EXECUTIEVE

Indiening

De Voorzitter : De volgende beraadsla-
ging van de Vlaamse Executieve werd
ingediend :
- Beraadslaging van de Vlaamse Exe-

cutieve d.d. 25 oktober 1984 hou-
dende machtiging tot vastlegging,
ordonnancering en betaling van
uitgaven aanrekenbaar op de kre-
dieten ingeschreven in het bij de
Vlaamse Raad in te dienen ontwerp
houdende tweede aanpassing van
de begroting van de Vlaamse Ge-
meenschap voor het begrotingsjaar

SCHRIFTELIJKE VRAGEN (R.v.O.
art. 65)

Indiening

De Voorzitter : Schriftelijke vragen
werden ingediend door :

- de heren J. Ansoms, J. Bascour, G.
Beerden, E. Beysen, G. Cardoen, J.
Caudron, M. Colla, N. De Batselier,
A. De Beul, J. De Bremaeker, C.
De Clercq, mevrouw W. Demees-
ter-De Meyer, de heren J. De Mol,
A. Denys, J. Desseyn, A. Diege-
nant, L. Dierickx, J. Gabriels, F.
Geyselings, T. Kelchtermans, me-

Vlaamse Raad
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vrouw 0. Lefeber, de heren F. Piot,
J. Somers, H. Suykerbuyk, me-
vrouw M. Tyberghien-vandenbus-
sche, de heren J. Valkeniers, 1. Van
Belle, L. Van den Bossche, L. Van-
horenbeek, 0. Van Ooteghem, me-
vrouw M. Van Puymbroek, de he-
ren L. Vanvelthoven, D. Vervaet.

DRINGENDE VRAGEN (R.v.O. art.
66, 5)

Dringende vraag van de heer A. Denys
tot de heer G. Geens, Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeenschaps-
minister van Economie en Werkgele-
genheid, over de uitbetaling van kapi-
taalpremies aan ondernemingen die
met eigen middelen investeren

De Voorzitter : Aan de orde is de drin-
gende vraag van de heer Denys tot de
heer Geens, Voorzitter van de Vlaam-
se Executieve, Gemeenschapsminis-
ter van Economie en Werkgelegen-
heid, over de uitbetaling van kapitaal-
premies aan ondernemingen die met
eigen middelen investeren.

De heer Denys heeft het woord.

De heer A. Denys (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, heren Minis-
ters, geachte collega’s, de voorbije we-
ken heb ik vastgesteld dat er nogal wat
problemen zijn in verband met de uit-
betaling van kapitaalpremies. Deze
kapitaalpremies zijn voorzien in het
kader van de economische expansie-
wetgeving en worden toegekend aan
ondernemingen die met eigen mid-
delen investeren.

Welnu, wij stellen vast dat de uitbeta-
ling van deze kapitaalpremies vrij
langzaam gebeurt, zelfs tot meer dan
een jaar na de toekenning ervan.

Die situatie brengt natuurlijk een stuk
onzekerheid mee en heeft tot gevolg
dat het stimulerend effect tot investe-
ren, normaal aan een dergelijke kapi-
taalpremie verbonden, voor een groot
gedeelte wegvalt. Bij deze laattijdige
uitbetaling kan men zich dan ook een

Vlaamse Raad
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aantal vragen stellen.

Betekenen deze laattijdige uitbetalin-
gen dat het voorziene budget voor
1984 vroegtijdig is uitgeput ? Indien
dit het geval is betekent het dat er veel
meer met eigen middelen werd geïn-
vesteerd dan voorheen of heeft dat te
maken met een bepaalde vorm van se-
lectiviteit waarbij bijvoorbeeld het
voorziene budget prioritair wordt ge-
reserveerd voor grote projecten waar-
door kleine initiatieven moeten wij-
ken ?

Mijnheer de Minister, ik had graag
vernomen welke hiervan de exacte
oorzaken zijn en welke de uitbeta-
lingsperspectieven zijn voor de toe-
komst.

De Voorzitter : Minister Geens heeft
het woord.

Minister G. Geens (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, dames en he-
ren, volgens de gegevens mij verstrekt
door de administratie verloopt de uit-
kering van de rentetoelagen en kapi-
taalpremies globaal volgens de rege-
len en binnen de termijnen die daar-
voor in de richtlijnen zijn bepaald.

Een geringe vertraging heeft zich in
september en oktober voorgedaan
voor ongeveer 400 dossiers, maar deze
moeilijkheid is ondertussen opgelost
met een begrotingsberaadslaging die
op 26 oktober jongstleden door de
Executieve is goedgekeurd.

De Administratie van Economie
slaagt er dus in om met beperkte per-
soneelseffectieven in te staan voor
een regelmatig verloop van meer dan
100.000 betaalverrichtingen per jaar.

Wat de selectiviteit betreft, wil ik er de
aandacht op vestigen dat reeds sinds
1982 maatregelen zijn genomen om
de automatismen van de betoelaging
te vervangen door een oriëntering van
de steun in functie van het econo-
misch en strategisch belang van de in-
vesteringsprogramma’s, ongeacht de
omvang ervan.

Globaal genomen leidt deze selectivi-
teit evenwel niet tot een afbouw van
de inspanningen van de Executieve.
Vergeleken met 198 1 is het betoelaag-
de investeringsvolume in 3 jaar tijd
gestegen met nagenoeg 39 ten hon-

Ingekomen stukken
Investeringen met eigen middelen

derd. Tijdens dezelfde periode is de
effectief uitgekeerde investerings-
steun toegenomen met 17 ten hon-
derd.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Dringende vraag van de heer H. Suy-
kerbuyk tot de heer G. Geens, Voorzit-
ter van de Vlaamse Executieve, Ge-
meenschapsminister van Economie en
Werkgelegenheid, over het in uitzicht
gesteld samenwerkingsverdrag met de
Duitstalige Gemeenschap

De Voorzitter : Aan de orde is de drin-
gende vraag van de heer H. Suyker-
buyk tot de heer G. Geens, Voorzitter
van de Vlaamse Executieve, Gemeen-
schapsminister van Economie en
Werkgelegenheid, over het in uitzicht
gesteld samenwerkingsverdrag met
de Duitstalige Gemeenschap.

De heer Suykerbuyk heeft het woord.

De heer H. Suykerbuyk (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, mijn-
heer de Minister, dames en heren,
verwijzend naar een reeds eerder door
mij gestelde vraag in deze Raad in mei
jongstleden, verneem ik dat de be-
sprekingen tussen de Executieven
van de Vlaamse en de Duitstalige Ge-
meenschap om tot een samenwer-
kingsverdrag te komen, zich reeds in
een gevorderd stadium bevinden. Dit
kan onze fractie slechts verheugen.

Destijds werd met de betrokken Mi-
nister in de Commissie voor Buiten-
lands Beleid een regeling getroffen
waarbij tussen de voorlopige en de de-
finitieve aanvaarding van het samen-
werkingsakkoord, door beide Execu-
tieven, de Commissie voor Buiten-
lands Beleid een inzage-, discussie- en
suggestierecht zou krijgen. Daardoor
zou het verdrag slechts, na betrokken-
heid van de bevoegde Commissie van
de Vlaamse Raad, definitief worden,
vooraleer de Raad in een later sta-
dium het verdrag dient te bekrachti-
gen.

Mag ik de Minister uitnodigen aan die
afspraak gevolg te geven en mede te
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delen wat de actuele stand van de be-
sprekingen is ? Tevens wou ik verne-
men wanneer hij denkt deze aangele-
genheid aan de Commissie te kunnen
voorleggen.

De Voorzitter : Minister Geens heeft
het woord.

Minister G. Geens (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, dames en he-
ren, bij beslissing van het Vlaams Mi-
nistercomité voor Buitenlands Beleid
werd op 25 juli jongstleden een ge-
mengde werkgroep ad hoc opgericht
teneinde een gespecificeerd ontwerp-
samenwerkingsakkoord met de Duits-
talige Gemeenschap op te stellen.

Die beslissing is thans in uitvoering.
De voorbereidende werkzaamheden
van deze werkgroep, samengesteld uit
verantwoordelij ken van de respectie-
ve administratie, zijn intussen zoda-
nig gevorderd dat de besprekingen
binnen een relatief korte termijn zul-
len kunnen worden afgerond.

Ik ben dan graag bereid om de voor-
stellen van samenwerking in de Com-
missie van de Vlaamse Raad te be-
spreken vooraleer de Executieve ter
zake een definitieve beslissing neemt.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

VRAGEN (R.v.O. art. 66)

Vraag van de heer J. Somers tot de heer
J. Lenssens, Gemeenschapsminister
vanleefmilieu, Waterbeleid en Onder-
wijs, over het toekennen van een eerste
prijs beiaard aan de Koninklijke
Beiaardschool Jef Denyn - Internatio-
naal Hoger Instituut voor Beiaardkunst
te Mechelen

De Voorzitter : Aan de orde is de mon-
delinge vraag van de heer Somers tot
de heer Lenssens, Gemeenschapsmi-
nister van Leefmilieu, Waterbeleid en
Onderwijs, over het toekennen van
een eerste prijs beiaard aan de Ko-
ninklij ke B eiaardschool Jef Denyn -
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Internationaal Hoger Instituut voor
Beiaardkunst te Mechelen.

De heer Somers heeft het woord.

De heer J. Somers (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, heren Minis-
ters, dames en heren, de beiaardkunst
zou om cultuurhistorische redenen in
de Zuidelijke Nederlanden een bij-
zondere plaats moeten bekleden. On-
der impuls van de stadsbeiaardier Jef
Denyn werd in 1922 voor het eerst in
de wereld een beiaardschool opge-
richt, die uitgroeide tot Koninklijke
Beiaardschool Jef Denyn - Interna-
tionaal Hoger Instituut voor Beiaard-
kunst, met een onbetwistbare wereld-
faam.

Deze school kan echter geen erkend
diploma ,,eerste prijs beiaard” uitrei-
ken omdat in deze eerste prijs gewoon
niet voorzien is in de huidige wetge-
ving en hij ook niet kan verworven
worden aan de koninklijke muziek-
conservatoria, waar men wel eerste
prijzen kan verwerven voor andere so-
listische instrumenten.

Hierdoor krijgt het Internationaal Ho-
ger Instituut voor Beiaardkunst te
Mechelen meer en meer een onderge-
schikte positie ten opzichte van de
beiaardscholen die in het buitenland
werden opgericht en waar men wel er-
kende diploma’s kan uitreiken.

Om in deze situatie enige verandering
te brengen en de beiaardkunst op-
nieuw de plaats te geven die bijdroeg
tot de faam van de Zuidelijke Neder-
landen, hebben we op 29 november
1977 een voorstel van decreet tot be-
vordering van de beiaardkunst in
Vlaanderen ingediend bij de Cultuur-
raad voor de Nederlandse Cultuurge-
meenschap en een gelijkaardig voor-
stel bij de Vlaamse Raad op 18 no-
vember 1980.
De op elkaar volgende Ministers ver-
antwoordelij k voor het onderwijs en
meer bepaald voor het kunstonder-
wijs zijn er niet toe gekomen een eer-
ste prijs beiaard tot stand te brengen ;
anderzijds werd het voorstel van de-
creet wel in behandeling genomen in
de bevoegde Commissie. De uitein-
delijke beslissing over het voorstel
werd steeds opnieuw verdaagd op ver-
zoek van de Minister, die nu reeds ge-
ruime tijd op het punt staat te voor-

zien in de eerste prijs beiaard in het
kader van een algemene herschikking
van het kunstonderwijs. Eind april
1984 zou er eindelijk uitsluitsel ko-
men over deze aangelegenheid. On-
danks contacten allerhande blijft de
beiaardkunst verstoken van haar eer-
ste prijs !

Ik moge daarom aan de Minister vra-
gen :

1. in welke fase de onderhandelingen
over de installatie van een eerste prijs
beiaard zich thans bevinden ;

2. wat de Minister tegenhoudt om een
beslissing in deze kwestie te treffen en
hoe hij deze moeilijkheden denkt te
overwinnen ;

3. of de internationaal erkende bei-
aardschool te Mechelen nog dit jaar
zal kunnen overgaan tot het uitreiken
van een erkend diploma ,,eerste prijs
beiaard”.

De Voorzitter : Minister Lenssens
heeft het woord.

Minister J. Lenssens (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, dames en he-
ren, door mijn diensten werd dit jaar
een voorontwerp van executievebe-
sluit uitgewerkt dat tracht tegemoet te
komen aan de wens van de Koninklij-
ke Beiaardschool JefDenyn om, zoals
de conservatoria, ook een eerste prijs
te kunnen uitreiken. Dit voorstel werd
voor onderzoek en voor nader overleg
aan alle betrokken instanties overge-
maakt.

Een eerste juridisch probleem is het
statuut van de school zelf. De Konink-
lijke Beiaardschool is een gesubsi-
dieerde inrichting van het secundair
niveau met beperkt leerplan.

Het is moeilijk denkbaar dat in een se-
cundaire school een diploma van ho-
ger onderwijs wordt uitgereikt door
leraars die benoemd zijn voor secun-
dair niveau.

Er zonder meer hoger onderwijs van
maken gaat evenmin. Bovendien
geldt de remwet van 1973 voor het
HOBU. De B eiaardschool kan derhal-
ve zelf geen eerste prijs uitreiken zo-
dat meteen de vraag rijst naar samen-
werkingsformules met de conservato-
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De heerA. Denys (PWJ  stelt een drin-
gende vraag omtrent de uitbetaling van
kapitaalpremies

ria en het Lemmensinstituut. De ver-
schillende vakken beiaard, zouden
kunnen gevolgd worden aan de Bei-
aardschool, terwijl de andere ver-
plichte vakken zouden kunnen wor-
den gevolgd aan de conservatoria.
Dergelijke samenwerkingsformule
ontwerpen is geen sinecure, omdat
zowel de B eiaardschool als de conser-
vatoria - terecht - elk op hun eigen-
heid en hun autonomie zijn gesteld.

Momenteel worden de opmerkingen
en de verslagen onderzocht die wij
van de dienst kunstonderwijs, van de
Inspectie Muziek, van de drie conser-
vatoria, van het Lemmensinstituut en
van de Beiaardschool zelf mochten
ontvangen. De lijst van pedagogische,
didactische, inhoudelijke, praktische
en organisatorische problemen is in-
drukwekkend lang.

De discussie over de eerste prijs moet
ook geplaatst worden in de context
van de komende hervorming van het
hoger kunstonderwij s in uitvoering
van de wet van7 juli 1970 op het hoger

onderwijs, waar voor het kunstonder-
wijs zal voorzien worden in een oplei-
dingsvorm van het lange type en in
een opleidingsvorm van het korte ty-
pe.

Een rechtstreeks overleg en confron-
tatie met alle betrokkenen over het
voorontwerp van executievebesluit
zal eerstdaags worden georganiseerd.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Vraag van de heer D. Vervaet tot de
heer K. Poma,  Vice-voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeenschaps-
minister van Cultuur, over de onzekere
toestand van de leerkrachten midden-
standsopleiding

De Voorzitter : Aan de orde is de mon-
delinge vraag van de heer Vervaet tot
de heer Poma,  Vice-Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeenschaps-
minister van Cultuur, over de onzeke-
re toestand van de leerkrachten mid-
denstandsopleiding.

De heer Vervaet heeft het woord.

De heer D. Vervaet (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, geachte collega’s, de leraars
middenstandsopleiding worden in
hun werkzaamheden geconfronteerd
met een aantal wantoestanden. Van-
daar dat we een aantal vragen wensen
te formuleren.

1. Waarom bestaat er nu nog geen spe-
cifiek statuut inzake deze leerkrach-
ten ?

2. Waarom werd er nog geen werk-
groep opgericht die zoekt naar een
statuut voor deze leraars ?

3. Waarom hebben deze
bediendencontract ?

mensen geen

4. Waarom is er geen verhoging ge-
weest van de lonen sinds 1975 ?

5. Waarom is er geen indexaanpassing
geweest sinds 1981 ?

6. Waarom moeten deze leraars steeds
2 à 4 maanden wachten op de uitbeta-

ling van hun loon ?

7. Is er op de begroting van uw depar-
tement in een bedrag voorzien om de
achterstelling van deze leerkrachten
ongedaan te maken ? Zo ja, op welke
post en welk bedrag ?

De Voorzitter : Minister Poma heeft
het woord.

Minister K. Poma (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, geachte colle-
ga’s, aansluitend bij de vragenreeks
van de geachte collega inzake de leer-
krachten van de middenstandsoplei-
ding zal ik hier overzichtelijk vraag
per vraag beantwoorden.

1. Waarom bestaat er nu nog geen spe-
cifiek statuut inzake deze leerkrach-
ten ?

De huidige situatie van deze leraren
wordt enerzijds begrensd door de be-
palingen van het koninklijk besluit
van 4 oktober 1976 betreffende de
voortdurende vorming van de mid-
denstand en anderzijds beheerst door
algemeen bindende bepalingen van
sociaal- en arbeidsrechtelij ke aard.

Het desbetreffend koninklijk besluit
stoelt immers op de begrotingswet,
zodat, gebonden aan het beginsel van
de eenjarigheid van de begroting, de
regeling niet dezelfde waarborgen
biedt van vastheid als die welke bij of
krachtens de wet is genomen.

Een specifiek statuut’ten aanzien van
de leraren kan derhalve, gelet op de
bijzondere wet van 8 augustus 1980
op de staatshervorming, slechts door
middel van een decreet worden geno-
men.

Gelet op de gehele problematiek die
verband houdt met het wordingspro-
ces van de Vlaamse Gemeenschap en
waarbij onder meer de nationaal ge-
groeide en specifieke naschoolse vor-
mings- en opleidingsstelsels, die
thans onder onze bevoegdheid vallen,
op mekaar moeten kunnen afgestemd
worden binnen een aangepast wettig
kader, zonder daarom tot een vermen-
ging te moeten leiden weliswaar, kan
ook de middenstandsopleiding niet
los gezien worden van de overige op-
leidingsstelsels. De coördinatie hier-
van vergt uiteraard tijd en overleg tus-
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sen de onderscheiden belangengroe-
pen. Hierbij zal uiteraard in belangrij-
ke mate aandacht besteed worden aan
de toestand van de diverse groepen le-
raren en opleiders.

- Mevrouw G. Devos,  Eerste Onder-
voorzitter, treedt als Voorzitter op.

2. Waarom werd er nog geen werk-
groep opgericht die zoekt naar een
statuut voor deze leraars ?

Binnen de middenstandsopleiding
werd in de loop van het jaar een werk-
groep, bestaande uit leraren, centra
voor middenstandsopleiding, Insti-
tuut voor Voortdurende Vorming van
de Middenstand, VZW en Adminis-
tratie, door mij geïnstalleerd waarvan
de besluiten thans door mijn Kabinet
worden onderzocht.

Daarbij moet nu reeds worden vastge-
steld dat een eensgezinde visie op toe-
stand en regeling en diverse verant-
woordelijkheden ter zake van deze le-
raren niet aan bod is gekomen.

Hoe dan ook zal een en ander, mede
in het raam van de beschikbare begro-
tingskredieten 1985, mijn verdere
zorg genieten in het te voeren beleid.

3. Waarom hebben deze mensen geen
bediendencontract ?

De leraren van middenstandsoplei-
ding die krachtens de wet van 27 juni
1969 bij drageplichtig zijn aan de RSZ,
zijn verbonden aan de centra voor
middenstandsopleiding door middel
van een arbeidsovereenkomst voor
bedienden.

Behoudens andersluidende overeen-
komsten gaat het meestal om een ar-
beidsovereenkomst voor een bepaal-
de tijd, vermits de leraar wordt aange-
worven voor het geven van een be-
paalde cursus met een welbepaalde
duur (en met de weliswaar weinig
waarschijnlijke mogelijkheid dat die
cursus tijdens die duur wegvalt we-
gens onvoldoende leerlingen).

4. en 5. Waarom is er geen verhoging
geweest van de lonen sinds 1975 ?
Waarom is er geen indexaanpassing
geweest sinds 1981 ?

Ik zal het geachte lid een tabel ter be-
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schikking stellen- en die ook zal wor-
den gepubliceerd - waarop de evolu-
tie sinds 1965 inzake de aanpassingen
en indexeringen van de vergoedin-
gen, rijksbijdragen, voor de leraren
duidelijk wordt voorgesteld.

Uit deze gegevens kan worden afge-
leid :

1. dat van 1965 tot en met 1976 de ver-
goeding periodisch werd aangepast, in
uitvoering van het koninklijk besluit
van 13 april 1959 ;

2. dat vanaf 1 januari 1977 de vergoe-
dingen jaarlijks werden geïndexeerd
op basis van het inflatiepercentage tij-
dens het voorgaande jaar. Sinds 1982
werd dit percentage slechts gedeelte-
lijk verrekend, gelet op de algemene
loonmatigingsmaatregelen en de kre-
dietmogelij kheden.

Bij dit overzicht moet bovendien wor-
den aangestipt dat sinds 1 januari
1972, benevens de voormelde rijksbij-
dragen, de Staat en thans de Gemeen-
schap ook de werkgeversbijdragen
voor de RSZ en het vakantiegeld van
deze leraren subsidieert, wat momen-
teel ongeveer 40 ten honderd verte-
genwoordigt van deze vergoedingen.

6. Waarom moeten deze leraars steeds
2 à 4 maanden wachten op de uitbeta-
ling van hun loon ?

De periodiciteit inzake de uitbetaling
van deze vergoedingen heeft uitslui-
tend te maken met toestanden van
structurele, zie punt 1 en begrotings-
technische aard, procedure inzake de
toekenningsbesluiten en subsidiëring
door de VZW Instituut voor Voortdu-
rende Vorming van de Middenstand.

De beslissing tot de driemaandelijkse
vaststelling van de vergoedingen werd
indertijd genomen op basis van de
volgende argumenten :

1. meer dan 95 ten honderd van de le-
raren van de middenstandsopleiding
oefenen die functie uit als bijbetrek-
king ;

2. de gemiddelde maandbedragen die
als subsidie in hoofde van de leraren
zouden moeten toegekend worden
zijn meestal vrij miniem. De loon-
massa van 1983 bedraagt 207.648.000
frank voor ongeveer 3.100 leraren.

De eventuele maandelijkse vaststel-
ling betekent derhalve een gevoelige
uitbreiding van het administratieve
werk voor alle geledingen van de mid-
denstandsopleiding.

Ongeacht de bovenstaande argumen-
ten heb ik aan mijn Administratie de
opdracht gegeven te onderzoeken op
welke wijze de maandelijkse vaststel-
ling van de vergoedingen ten spoedig-
ste kan verwezenlijkt worden.

7. Is er op de begroting van uw depar-
tement in een bedrag voorzien om de
achterstelling van deze leerkrachten
ongedaan te maken ? Zo ja, op welke
post en welk bedrag ?

De subsidies bestemd voor de leraren
zijn ingeschreven op globale wijze sa-
men met de overige subsidies aan
centra voor middenstandsopleiding,
leersecretarissen en Instituut voor
Voortdurende Vorming van de Mid-
denstand, VZW onder titel 1, sectie
37, artikel 44.01.02.

Bij het bepalen van de beleidsopties
binnen de begrotingsuitvoering 1985,
zal bij voorrang aandacht besteed
worden aan een optimale indexering
van de vergoedingen aan de leraren.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Vraag van de heer R. Declercq tot de
heer M. Galle, Gemeenschapsminister
van Binnenlandse Aangelegenheden,
over de toepassingsmodaliteiten in ver-
band met de belasting op de tweede ver-
blijven

De Voorzitter : Aan de orde is de mon-
delinge vraag van de heer D eclercq tot
de heer Galle, Gemeenschapsminis-
ter van Binnenlandse Aangelegenhe-
den, over de toepassingsmodaliteiten
in verband met de belasting op de
tweede verblijven.

De heer Declercq heeft het woord.

De heer R. Declercq (op de tribune) :
Mevrouw de Voorzitter, mijnheer de
Minister, geachte collega’s, het kan u
niet ontgaan zijn dat er in sommige
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gemeenten nogal wat deining is ont-
staan omtrent uw beslissing de belas-
ting op de tweede verblijven ten laste
te leggen van de eigenaar.

U neemt deze beslissing begin mei
1984. Het duurt tot november voora-
leer de gemeenten gereed komen met
het administratief werk. Het is toch
normaal dat de eigenaars deze belas-
ting trachten te verhalen op de huur-
ders. Voor de eigenaars, vooral voor
die mensen in de toeristische centra
die een deel van hun huis alleen voor
de zomermaanden verhuren om iets
bij te verdienen en rond te komen,
wordt het niet meer mogelijk deze be-
lasting te verhalen op de huurder.

Erger is het voor die eigenaars die een
verblijf verhuren voor een periode
van 3, 6,9 jaar. Waar de gemeente -
vroeger - zorgde voor het innen van
de verblijfbelastingen bij de huurders
is dat niet mogelijk voor de eigenaars,
daar nooit een clausule over het innen
van deze belasting in de verhuurcon-
tracten werd opgenomen.

Graag vernam ik van u, mijnheer de
Minister, of deze laattijdige beslissing
in 1984 met terugwerkende kracht
verantwoord is en waarom u geen be-
slissing nam met uitwerking voor het
volgend jaar, zodat het merendeel van
de eigenaars de nodige voorzorgen
had kunnen nemen.

Is het de gemeenten langer toegestaan
categorieën van verblijven vast te stel-
len hetzij volgens de ligging in een be-
paalde zone hetzij volgens de grootte
of uitrusting zodat een simpel optrek-
je in een volkswijk niet evenveel moet
betalen als een luxueuze villa in een
residentiële wijk ? I

De ministeriële omzendbrieven om-
trent deze aangelegenheid zijn niet al-
tijd duidelijk en geven aanleiding tot
misverstanden.

De Voorzitter : Minister Galle heeft
het woord.

Minister M. Galle (op de tribune) : Me-
vrouw de Voorzitter, dames en heren,
ik heb de eer het geachte lid erop te
wijzen dat hij mijn onderrichtingen
van 2 mei 1984 inzake de gemeente-
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belastingen op de tweede verblijven
verkeerd interpreteert inzoverre hij
de mening is toegedaan dat de ter zake
van kracht zijnde belastingverorde-
ningen voor 1984 zonder meer gewij-
zigd worden door deze omzendbrief.
Goedgekeurde belastingverordenin-
gen hebben immers kracht van wet
binnen het grondgebied van de ge-
meente en kunnen slechts gewijzigd
worden door een nieuw goedgekeurd
gemeenteraadsbesluit en niet door
een omzendbrief.

Voor de nog niet goedgekeurde raads-
besluiten daarentegen oordeelt de
toeziende overheid, in casu de provin-
ciegouverneur, over de noodzaak om
de beslissing opnieuw voor te leggen
aan de gemeenteraad alvorens de
goedkeuring kan gegeven worden.

Ik heb mijn onderrichtingen van 2
mei jongstleden gegeven om de finan-
ciële belangen van de gemeenten te
vrijwaren temeer daar de oorspronke-
lijke richtlijnen van de Minister van
Binnenlandse Zaken van 26 juli 1974
dateren van voor de samenvoeging
van de gemeenten. Het realiseren van
deze samenvoegingen had naar mijn
mening een nadelige weerslag op de
belastingmaterie inzake de tweede
verblijven. Een aantal tweede verblij-
ven waarvan de eigenaar nu ingevolge
de samenvoeging van de gemeente in
de bevolkingsregisters van de ge-
meente was ingeschreven kon immers
niet aan de belasting onderworpen
worden.

Bovendien komt het mij voor dat mijn
onderrichtingen moeilijk aanleiding
tot misverstand kunnen geven, inte-
gendeel. Door de belasting in alle ge-
vallen ten laste van de eigenaar te leg-
gen wordt elke twijfel inzake de aan-
duiding van de belastingplichtige ver-
meden.

Het feit dat de belasting ten laste van
de eigenaar wordt gelegd is overigens
niet nieuw. Reeds in de omzendbrief
van de Minister van Binnenlandse Za-
ken van 26 februari 1980 werd, in het
belang van een vlotte belastinginvor-
dering,  toegelaten de belasting ten
laste van de eigenaar te leggen. Alleen
in het geval de gemeente hierbij geen
financieel nadeel ondervond, kon de
belasting nog ten laste van de gebrui-

Belasting op tweede verblijven
Uitvoering decreet van 28 juni 1984

ker, hetzij de eigenaar, hetzij de huur-
der, gelegd worden.

Het verbod tot koppeling van het ta-
rief van de belasting op de tweede ver-
blijven aan het kadastraal inkomen
beoogt enkel het onderscheid met de
opcentiemen op de onroerende voor-
heffing te onderstrepen. De belasting
op de tweede verblijven is inderdaad
geen eigendomsbelasting maar wel
een indiciaire belasting op de graad
van de gegoedheid van de eigenaar of
huurder.

Wat ten slotte het vaststellen van de
differentiële tarieven betreft heeft
mijn omzendbrief geen wijzigingen
aangebracht aan de vroegere gelden-
de onderrichtingen.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Vraag van mevrouw J. De Loore-Raey-
maekers tot de heer P. Akkermans, Ge-
meenschapsminister van Ruimtelijke
Ordening, Landinrichting en Natuur-
behoud, over de uitvoering van het de-
creet van 28 juni 1984 houdende aan-
vulling van de wet van 29 maart 1962
houdende organisatie van de ruimtelij-
ke ordening en van de stedebouw

De Voorzitter : Aan de orde is de mon-
delinge vraag van mevrouw De Loore-
Raeymaekers tot de heer Akkermans,
Gemeenschapsminister van Ruimte-
lijke Ordening, Landinrichting en Na-
tuurbehoud, over de uitvoering van
het decreet van 28 juni 1984 houden-
de aanvulling van de wet van 29 maart
1962 houdende organisatie van de
ruimtelijke ordening en van de stede-
bouw.

Mevrouw De Loore-Raeymaekers
heeft het woord.

Mevrouw J. De Loore-Raeymaekers
(op de tribune) : Mevrouw de Voorzit-
ter, dames en heren, het zogenaamde
mini-decreet houdende aanvulling
van de wet van 29 maart 1962 houden-
de organisatie van de ruimtelijke or-
dening en van de stedebouw werd ter
zitting van 28 juni 1984 aangenomen.
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Samen met een eerste uitvoeringsbe-
sluit verscheen het reeds in het Staats-
blad van 30 augustus 1984.

Het gelieve de geachte Minister mij
per gewestplan en tot op heden mede
te delen :

1. met betrekking tot de in het ge-
noemde mini-decreet bepaalde res-
pectieve gebruikswijzigingen en her-
en verbouwingswerken :
1’ hoeveel aanvragen werden inge-
diend ;
2” hoeveel aanvragen werden ingewil-
ligd ;
3” hoeveel vergunningen reeds wer-
den uitgereikt ;
4’ hoeveel aanvragen werden gewei-
gerd ;
5” tegen hoeveel geweigerde vergun-
ningen beroep werd aangetekend ;

2. hoe gebeurlijke wijzigingen - die
wijzigingen van het gewestplan zijn -
worden bekendgemaakt.

De Voorzitter : Minister Akkermans
heeft het woord.

Minister P. Akkermans (op de tribu-
ne) : Mevrouw de Voorzitter, dames
en heren, in antwoord op de vraag van
mevrouw De Loore moet ik erop wij-
zen dat aangezien een aanvraag in toe-
passing van de wet van 29 maart 1962
en van het decreet van 28 juni 1984
moet worden ingediend bij de ge-
meenten het niet mogelijk is mede te
delen hoeveel aanvragen momenteel
werden ingediend.

Wel zijn een aantal bouwaanvragen
aanhangig bij de diverse diensten die
gebeurlijk kunnen vallen onder toe-
passing van het betrokken decreet.
Het decreet bepaalt dat dergelijke
aanvragen dienen te worden onder-
worpen aan een openbaar onderzoek.
Vandaar dat aan de diensten gevraagd
wordt de dossiers te vervolledigen in
het vooruitzicht deze te behandelen
in het kader van het decreet van 28 ju-
ni 1984.

Ik wens de aandacht van het geachte
lid te vestigen op het feit dat het be-
treffende decreet alsmede de uitvoe-
ringsbesluiten vrij recent zijn en dat
er bijgevolg nog geen statistische ge-

gevens dienaangaande beschikbaar
zijn.

Wat de wijzigingen aan de gewest-
plannen betreft, deze worden bekend
gemaakt volgens de bepalingen van
artikel 10 van de wet van 29 maart
1962 te weten door publikatie in het
Belgisch Staatsblad.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Vraag van de heer H. Suykerbuyk tot de
heer K. Poma,  Vice-Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeenschaps-
minister yan Cultuur, over de vaste
boekenprijs

De Voorzitter : Aan de orde is de mon-
delinge vraag van de heer Suykerbuyk
tot de heer Poma,  Vice-Voorzitter van
de Vlaamse Executieve, Gemeen-
schapsminister van Cultuur, over de
vaste boekenprij s.

De heer Suykerbuyk heeft het woord.

De heer H. Suykerbuyk (op de tribu-
ne) : Mevrouw de Voorzitter, het is be-
kend dat de Minister een hoge priori-
teit toekent aan het probleem van de
vaste boekenprijs. Vermits dit dossier
eerlang in het kader van de Interparle-
mentaire B eneluxraad zal worden
besproken, is het goed de laatste stand
van zaken te kennen, ter oplossing van
dit probleem.

Temeer is dit zo omdat de Minister,
bij de opening van de Antwerpse Boe-
kenbeurs, gezegd heeft dat momen-
teel in de nationale economische mid-
dens ,,de definitieve formulering
wordt ingestudeerd om tot een gun-
stig voorstel te komen.”

Kan de Minister concreet meedelen
wat dit betekent ?

1. Zijn de gesprekkenmet de Minister
van Economische Zaken afgerond,
omdat volgens uw verklaringen nog
slechts de definitieve formulering
moet worden ingestudeerd ?

2. Wat is er inhoudelijk met de Minis-
ter van Economische Zaken afgespro-

ken dat van die aard is dat het een
Vlaams-Nederlandse consensus mo-
gelijk maakt ?

De Voorzitter : Minister Poma  heeft
het woord.

Minister K. Poma (op de tribune) : Me-
vrouw de Voorzitter, ik kan het geach-
te lid verzekeren dat er van de proble-
matiek van de vaste boekenprijs, die
- zoals hij zelf terecht stelt - mijn
prioriteit heeft, werk gemaakt is, ze-
ker nadt er onder meer binnen het Co-
mité van Ministers van de Taalunie
gebleken is dat er een consensus be-
staat over de wenselijkheid van de
vaste prijs.

De perspectieven blijken voorlopig
gunstig en het geachte lid zal wel be-
grijpen dat ik over de inhoud van de
verdere besprekingen, die nog aan de
gang zijn, geen verdere uitleg kan ver-
schaffen, ten einde de besprekingen
niet te bemoeilij ken.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Vraag van de heer H. Suykerbuyk tot de
heer J. Buchmann, Gemeenschapsmi-
nister van Huisvesting, over de verte-
genwoordiging van de Vlaamse Ge-
meenschap bij internationale instellin-
gen

De Voorzitter : Aan de orde is de mon-
delinge vraag van de heer Suykerbuyk
tot de heer Buchmann, Gemeen-
schapsminister van Huisvesting, over
de vertegenwoordiging van de Vlaam-
se Gemeenschap bij internationale
instellingen.

De heer Suykerbuyk heeft het woord.
De heer H. Suykerbuyk (op de tribu-
ne) : Mevrouw de Voorzitter, mijn-
heer de Minister, geachte collega’s, de
vertegenwoordiging van de Vlaamse
Gemeenschap bij internationale in-
stellingen zou, volgens berichten, een
oplossing hebben gekregen. De natio-
nale Ministerraad zou daarover een
beslissing hebben genomen.

Mag ik de volgende vragen stellen ?
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1. Is het juist dat de aanwezigheid zal
bestaan uit een vierkoppige delegatie,
met name de nationale Minister van
Buitenlandse Betrekkingen en de
Cultuurministers van de drie Cultuur-
gemeenschappen ?

2. Vermits alleen gewag wordt ge-
maakt van een beslissing in de natio-
nale Ministerraad, is het nuttig te ver-
nemen of de drie Gemeenschapsexe-
cutieven deze regeling ook hebben
goedgekeurd.

3. Is in de regeling begrepen dat de uit
vier personen bestaande delegatie een
consensus moet hebben bereikt, op
straffe van onthouding bij de stem-
ming als er geen consensus is. Op wel-
ke wijze is een dergelijke afspraak ver-
enigbaar met het feit dat de culturele
aangelegenheden exclusief behoren
tot de bevoegdheid van de drie grote
Cultuurgemeenschappen in ons
land ?

De Voorzitter : Minister Buchmann
heeft het woord.

Minister J. Buchmann (op de tribune) :
Mevrouw de Voorzitter, geachte col-
lega’s, allereerst dient opgemerkt te
worden dat de oplossing voor de ver-
tegenwoordiging van de Vlaamse Ge-
meenschap waarnaar het geachte lid
verwijst, enkel geldt, en dit bij wijze
van proef, voor de vergadering van de
EEG-Raad van Ministers van Cultuur
van 22 november 1984.

Na de problemen rond de vertegen-
woordiging van België tijdens de vori-
ge vergadering van de EG-Raad te Lu-
xemburg op 26 juni 1984, heb ik als
Gemeenschapsminister belast met de
coördinatie van het buitenlands be-
leid, onmiddellijk dit punt voorgelegd
in het Ministerieel Overlegcomité
tussen de Gemeenschappen, de Ge-
westen en Buitenlandse Zaken. Daar
werd de volgende consensus bereikt :

,,D e vertegenwoordiging van België
zal bij wijze van proef, bestaan uit de
heer Tindemans voor de nationale Re-
gering en de heren Poma,  Moureaux
en Fagnoul voor de Gemeenschap-
pen. De nationale vertegenwoordiger
zal voor de Raad de grondwettelijke
beginselen uiteenzetten die ertoe ge-
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leid hebben de Belgische delegatie sa-
men te stellen. De leden van de dele-
gatie nemen het woord naargelang be-
paalde materies binnen hun bevoegd-
heid worden aangesneden”.

Deze consensus werd door het
Vlaams Ministercomité voor het Bui-
tenlands Beleid goedgekeurd op 21
november 1984.

Buiten deze consensus werd er nog
overeengekomen om de  d iverse
standpunten binnen de Belgische de-
legatie voorafgaandelij k te coördine-
ren. Dit gebeurt onder meer via de
werkgroep van attachés bij de Perma-
nente Vertegenwoordiging bij de Eu-
ropese Gemeenschappen. Tot op he-
den verloopt de coördinatie wat de te
verdedigen standpunten betreft voor-
treffelijk.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Vraag van de heer H. Suykerbuyk tot de
heer J. Lenssens, Gemeenschapsminis-
ter van Leefmilieu, Waterbeleid en On-
derwijs, over de oprichting van een pro-
bleemafvalverwerkingsbedrijf

De Voorzitter : Aan de orde is de mon-
delinge vraag van de heer Suykerbuyk
tot de heer Lenssens, Gemeenschaps-
minister van Leefmilieu, Waterbeleid
en Onderwijs, over de oprichting van
een probleemafvalverwerkingsbe-
drijf.

De heer Suykerbuyk heeft het woord.

De heer H. Suykerbuyk (op de tribu-
ne) : Mevrouw de Voorzitter, de op-
richting van een gemengd bedrijfvoor
de verwerking van probleemafval
werd door de Executieve goedge-
keurd. De lokalisatie blijft in het on-
gewisse, hoewel vaststaat dat het in de
omgeving van het Antwerps havenge-
bied zal komen.

De Minister begrijpt dat, hoe langer
men wacht, des te zenuwachtiger een
aantal middens worden.

Daarom vernam ik graag :

1. in welk stadium dit dossier in ver-

band met de precieze inplantings-
plaats zich bevindt ;

2. wie tot op heden is geraadpleegd en
wie eventueel nog op de wachtlijst
staat ;

3. of de houding van de geraadpleeg-
de instanties of groepen ten opzichte
van de voorgenomen inplantings-
plaats of -plaatsen wordt medege-
deeld.

De Voorzitter : Minister Lenssens
heeft het woord.

Minister J. Lenssens (op de tribune) :
Mevrouw de Voorzitter, in antwoord
op zijn vraag kan ik het geacht lid
meedelen wat volgt.

Gelet op de aard en de omvang van
het verwerkingsbedrijf voor industrië-
le afvalstoffen, dient een inplantings-
plaats ervan aan tal van voorwaarden
te voldoen.

Vermits het om een industriële vesti-
ging gaat waarin afvalstoffen zowel fy-
sisch als chemisch zullen behandeld
worden, wordt de keuze van de vesti-
gingsplaats beperkt tot industriële zo-
nes en/of zones bestemd, volgens het
gewestplan, voor afvalverwerking.

Het afvalbedrijf zal ook energie onder
vorm van stoom voortbrengen.

Om reden van energiebesparing zou
het ongehoord zijn deze energie niet
te benutten. Het is dus noodzakelijk
het afvalbedrijf in te planten nabij een
stoomgebruiker. Logischerwijze spe-
len ook milieutechnische, verkeers-
en veiligheidstechnische factoren
mee.
Gelet op wat vooraf gaat werd uitvoe-
rig overleg gepleegd met de stad Ant-
werpen, eigenares van de meeste
gronden in het Antwerps havenge-
bied. Nochtans werd nog geen keuze
gemaakt.
Het voorlopig uitblijven van een con-
crete keuze weerspiegelt slechts de
zorg die aan de dag gelegd wordt om
zowel op micro- als op macrogeogra-
fïsch vlak de beste inplantingsplaats
uit te zoeken.
De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.
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Vraag van de heer A. De Beul tot de
heer J. Lenssens, Gmeenschapsminis-
ter van Leefmilieu, Waterbeleid en On-
derwijs, over de gemiste kans tot
Vlaams-Nederlandse samenwerking in-
zake open universiteit

De Voorzitter : Aan de orde is de mon-
delinge vraag van de heer De Beul tot
de heer Lenssens, Gemeenschapsmi-
nister van Leefmilieu, Waterbeleid en
Onderwijs, over de gemiste kans tot
Vlaams-Nederlandse samenwerking
inzake open universiteit.

De heer De Beul heeft het woord.

De heer A. De Beul (op de tribune) :
Mevrouw de Voorzitter, mijnheer de
Minister, uit een aantal verklaringen
en feiten blij kt dat de feitelijke meer-
derheid in deze Raad en in de Execu-
tieve niet bepaald warm loopt voor de
Vlaams-Nederlandse culturele sa-
menwerking en integratie. Het vol-
staat ter zake te herinneren aan de la-
mentabele geschiedenis van de Brak-
ke Grond of aan de bedenkelijke ont-
wikkeling van de Taalunie.

Nochtans diende zich in de voorbije
jaren een project aan dat door zeer ve-
len als een unieke gelegenheid tot
Vlaams-Nederlandse samenwerking
werd beschouwd : de Open Universi-
teit. Het betreft hier inderdaad een re-
volutionaire onderwij  svernieuwing,
die vanuit onderwijskundig standpunt
enorme perspectieven opent en op tal
van domeinen aanzet tot creativiteit
en zinvol aanwenden van de media en
de moderne technologie.

Leden van de meerderheid hebben in
deze Raad interessante voorstellen in-
zake open universiteit ingediend.
Woordvoerders van de Vlaamse uni-
versiteiten hebben in hearings voor
de Commissie voor onderwijs met en-
thousiasme gepleit voor het aangrij-
pen van deze kans. Het bleek dat de
Nederlandse Open Universiteit ruim-
te wilde scheppen voor Vlaamse parti-
cipatie. Dat was dus een enorme kans
voor Vlaamse wetenschappers en di-
dactici, voor cineasten, producers, au-
teurs van leerboeken en uitgevers,
kortom, voor Vlaamse know-how  en
Vlaamse deskundigheid.

Ondertussen is de Open Universiteit
gestart. De Vlaamse universiteiten

werken - ondanks de afzijdigheid van
de Vlaamse Executieve - gelukkig
mee. Er blij kt, ondanks de vrij geringe
publiciteit, een zeer grote belangstel-
ling vanwege Vlamingen. De Minister
voor Nederlandstalig onderwijs uit de
centrale Regering heeft inzake de er-
kenning van diploma’s blijk gegeven
van positieve belangstelling. De vraag
is waar de Vlaamse Executieve ter za-
ke blijft ? Op grond van welke overwe-
gingen houdt de meerderheid in deze
Raad de behandeling van de ingedien-
de voorstellen tegen ?

Ik moge vernemen of er, helemaal in
de lijn van Flanders’ Technology,
werk zal worden gemaakt van een reë-
le Vlaamse participatie in de ene
Open Universiteit van het hele Ne-
derlandse taalgebied. Of wil de eerste
Onderwij smin i s t e r  in  de  ee r s t e
Vlaamse Executieve werkelijk de ge-
schiedenis ingaan als de Gemeen-
schapsminister van de grote gemiste
kans ?

De Voorzitter : Minister Lenssens
heeft het woord.

Minister J. Lenssens (op de tribune) :
Mevrouw de Voorzitter, dames en he-
ren, de voorstellen van decreet van de
heer Ramaekers, de heer Deleeck en
van mevrouw Demeester over een
open universiteit werden door de
Commissie voor onderwijs reeds be-
sproken gedurende de vorige legisla-
tuur. Op 10 februari 1981 concludeer-
de de Voorzitter van de Commissie
dat er geen consensus was, noch over
de principes, noch over de werkwijze
omtrent de inrichting van een open
universiteit, dat er een gevoeligheid is
voor de financiële consequenties en
dat aspecten van het probleem, zoals
de academische graden en toelatings-
voorwaarden, tot het nationale Parle-
ment behoren.

Op 24 februari 1981 werd melding ge-
maakt van een persoonlijke afspraak
tussen de indieners van de ontwerpen
om uit de voorstellen de gemeen-
schappelijke punten te distilleren met
het oog op een gedeeltelijke regeling
van het ontwerp, enerzijds door een
decreet, en anderzijds door een ko-
ninklijk besluit. Na die datum heeft
de vorige Commissie het onderwerp
niet meer behandeld.

De onderwijscommissie van de in-
middels vernieuwde Vlaamse Raad
neemt de Open Universiteit opnieuw
op haar agenda van 17 november
1982. De Commissie beslist het pro-
bleem van de Open Universiteit gron-
dig te onderzoeken en besluit tot en-
kele hoorzittingen met deskundigen.
Tijdens de commissievergadering van
17 november 1982 delen de beide
indieners van de voorstellen mee niet
meer aan te dringen op de behande-
ling van hun voorstel om de Commis-
sie toe te laten zich grondiger te infor-
meren over de globale problematiek
van de Open Universiteit en van het
tweedekansonderwijs.

In tegenstelling met wat het geachte
lid suggereert, houdt de Executieve
derhalve de behandeling van de inge-
diende voorstellen helemaal niet te-
gen, maar heeft de Commissie van de
Vlaamse Raad zelf, in onderling over-
leg, beslist anders te werk te gaan.

In het kader van haar onderzoek heeft
de Commissie in zitting van 14 de-
cember 1982 geluisterd naar Professor
Karel De Clerck van de RUG en in zit-
ting van 8 februari 1983 naar Professor
De Schutter van de VUB en de heer
Smets van de Sociale Hogeschool van
Heverlee. Op 8 februari 1983 conclu-
deerde de Commissie een tussentijd-
se evaluatie op te maken om te kun-
nen oordelen op welke wijze desge-
vallend het overleg met Nederland
zou kunnen geschieden. Na die datum
heeft de Commissie voor onderwijs
van de Vlaamse Raad het onderwerp
niet meer behandeld.
Ook de Vlaamse Executieve nam het
probleem ter studie en gelastte, om-
wille van de inhoudelijke, organisato-
rische, financiële, budgettaire en juri-
dische aspecten van het dossier, op 21
april 1982 een werkgroep ad hoc de
problematiek van een open universi-
teit te bestuderen.

Onafgezien van het probleem van de
budgettaire consequenties van enig
initiatief op het terrein van een Open
Universiteit, botste de werkgroep me-
teen op een aantal ernstige proble-
men waarvoor de Vlaamse Gemeen-
schap vooralsnog niet bevoegd is. Zo
zijn er onder meer de hervorming van
de wetgeving op de academische gra-
den, de toelatingsvoorwaarden voor
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de studenten, de blokkering van de
universitaire programmatie en de
remwet op het hoger onderwijs buiten
de universiteit. Gelet op de feitelijke
situatie inzake de communautarise-
ring van het onderwijs, stelt zich voor
de Vlaamse Gemeenschap het consti-
tutionele bevoegdheidsprobleem ten
volle en is de initiatiefname en de me-
dewerking van de nationale Regering
essentieel en onontbeerlijk.

Deze fundamentele problemen gel-
den niet enkel ten aanzien van een
eigen Vlaams initiatief, maar gelden
eveneens voor een ernstige en afdoen-
de samenwerking met de Nederland-
se Open Universiteit in Heerlen.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Vraag van de heer P. Van Grembergen
tot de heer G. Geens, Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeenschaps-
minister van Economie en Werkgele-
genheid, over de Vlaamse aanwezigheid
op de wereldtentoonstelling 1985

De Voorzitter : Aan de orde is de mon-
delinge vraag van de heer Van Grem-
bergen tot de heer Geens, Voorzitter
van de Vlaamse Executieve, Gemeen-
schapsminister van Economie en
Werkgelegenheid, over de Vlaamse
aanwezigheid op de wereldtentoon-
stelling 1985.

Minister Geens is weerhouden in de
Commissie. Minister Lenssens zal in
zijn naam antwoorden.

De heer Van Grembergen heeft het
woord.

De heer P. Van Grembergen (op de tri-
bune) : Mevrouw de Voorzitter, mijn-
heer de Minister, geachte collega’s,
volgend jaar is er opnieuw een wereld-
tentoonstelling, ditmaal in Japan. Het
wordt eens te meer een gelegenheid
voor de volken om in vreedzame wed-
ijver het beste van wat zij op het ge-
bied van cultuur, economie, weten-
schap en technologie presteren, aan
de hele wereld te tonen.

Het is dus geen ogenblik te vroeg om
beslissingen te nemen over de wijze
waarop de Vlaamse Gemeenschap, in
de zin van de beleidsverklaring van de
Executieve, op deze wereldtentoon-
stelling de Vlaamse identiteit erken-
baar en herkenbaar zal presteren.

Mag ik van de Voorzitter van de
Vlaamse Executieve vernemen :

twee op de agenda voorkomende ont-
werpen van decreet nauw verwant zijn
en verscheidene sprekers over beide
ontwerpen het woord wensen te voe-
ren, stel ik voor daarover één enkele
algemene bespreking te houden. (Zn-
stemmina)

1. welke afspraken ter zake met de na-
tionale regering werden gemaakt en
welke met de Franse en de Duitse Ge-
meenschap ?

2. welke kredieten uitgetrokken wor-
den voor de Vlaamse participatie aan
de wereldtentoonstelling 1985 ?

3. welke plannen reeds concreet wer-
den uitgewerkt ?

ONTWERP VAN DECREET houdende
subsidiëring van verenigingen voor va-
kantiespeelpleinwerk en van verenigin-
gen voor jeugdvakanties
- 272 (1983-1984) - Nrs. 1 tot 3

4. welke diensten van het Ministerie
van de Vlaamse Gemeenschap belast
werden met de voorbereiding en de
uitvoering van deze plannen ?

ONTWERP VAN DECREET houdende
erkenning en subsidiëring van jeugd-
verblijfscentra
- 273 (1983-1984) - Nrs. 1 tot 3

Algemene bespreking

De Voorzitter : Minister Lenssens
heeft het woord.

Minister J. Lenssens (op de tribune) :
Mevrouw de Voorzitter, geachte col-
lega’s, het Vlaams Ministercomité
voor Buitenlands Beleid heeft op 19
september jongstleden beslist de
deelneming van de Vlaamse Gemeen-
schap  aan  de  Tsubuka-wereldten-
toonstelling principieel toe te zeggen.

De Voorzitter : Aan de orde zijn het
ontwerp van decreet houdende subsi-
diëring van verenigingen voor vakan-
tiespeelpleinwerk en van verenigin-
gen voor jeugdvakanties en het ont-
werp van decreet houdende erken-
ning en subsidiëring van jeugdver-
blijfscentra. De algemene bespreking
is geopend.

De Voorzitter van het VMCBB die in
de Executieve instaat voor de coördi-
natie van het buitenlands beleid, is
belast met de bespreking van de voor-
waarden waaronder die deelneming
verder kan worden geconcretiseerd.

De resultaten van deze gesprekken
zullen eerstdaags met het oog op een
definitieve beslissing worden voorge-
legd aan het VMCBB en aan de Exe-
cutieve.

De heer P. Breyne, verslaggever (op de
tribune) : Mevrouw de Voorzitter, he-
ren Ministers, beste collega’s, met uw
goedvinden zal ik terzelfder tijd ver-
slag uitbrengen over de commissie-
besprekingen omtrent het ontwerp
272, dat handelt over het vakantie-
speelpleinwerk, en omtrent het ont-
werp 273 dat handelt over de jeugd-
verblijfscentra, vermits beide ontwer-
pen gezamenlijk in de Commissie be-
handeld werden.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

REGELING VAN DE WERKZAAM-
HEDEN

Het eerste ontwerp betreft de subsi-
diëring van verenigingen die een pe-
dagogische werking ontplooien met
kinderen en jongeren tijdens de va-
kantie, inzonderheid in vakantie-
speelpleinen, vakantiekolonies en
j eugdkampen. Het tweede ontwerp
betreft de erkenning en subsidiëring
van j eugdverblijfscentra, die bestemd
zijn voor de recreatie en vorming van
j eugdgroepen.

De Voorzitter : Aangezien de eerste De bedoeling van de twee ontwerpen
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is gelijklopend, namelijk de gehele
sector van het vroegere speelplein-
werk te saneren en een eigentijdse
wettelijke onderbouw te geven.

Reeds in 1977 verklaarde de toenmali-
ge Minister, mevrouw De Backer,  dat
de erkenning en subsidiëring gebeur-
de op basis van een archaïsch konink-
lijk besluit van 18 februari 1961 ; zij
formuleerde toen een nieuwe inter-
pretatie van dit koninklijk besluit,
maar dit uitdrukkelijk in afwachting
van een decreet, om toch een re-
delijke basis te geven voor een ver-
nieuwde uitbouw van de speelplein-
werking.

Het koninklijk besluit van 18 februari
1961 voorzag oorspronkelijk in wer-
kingssubsidies voor de speelpleinen
te verlenen door het toenmalige NI-
LOS.

Zoals de Gemeenschapsminister Po-
ma opmerkte in de Commissie werd
in dat koninklijk besluit vooral de na-
druk gelegd op een normering die te
eenzijdig gesteund was op de aanwe-
zigheid van sportinfrastructuren, en
te weinig op elementen van begelei-
ding, opvang, eigentijdse speelmoge-
lij kheden en dergelijke.

Deze laatste elementen, die betrek-
king hebben op een pedagogische
werking, worden benadrukt in het
ontwerp 272, en aangevuld, in het ont-
werp 273, met een aangepaste subsi-
diëringsbasis voor de initiatieven de
een verblijfsaccommodatie bieden
aan j eugdgroepen tijdens de vakantie-
periodes en aan kadervormingsinitia-
tieven gedurende het gehele jaar, en
die tot hiertoe ook veelal zijdelings op
basis van voornoemd koninklijk be-
sluit van 1961 betoelaagd worden.

Op te merken valt dat de decreten zijn
ingeschreven in de huidige voor de
bedoelde initiatieven voorziene be-
grotingskredieten, met name in 1984
10 1,5  miljoen frank initieel en 6,5 mil-
joen frank gevraagd via de aanpassing,
waarvan een deel, zijnde 38,5  miljoen
frank afkomstig is van een overheve-
ling van kredieten voor zogenaamde
dagkuren van het Nationaal Werk
voor Kinderwelzijn naar het Bestuur
voor Jeugdvorming, dit ingevolge een
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protocol tussen de Gemeenschapsmi-
nisters Poma en mevrouw Steyaert.

Weliswaar zal er uiteraard een zekere
interne verschuiving naar de verschil-
lende initiatieven toe door deze de-
creten worden teweeggebracht, ener-
zijds omdat er tot hiertoe geen expli-
ciet krediet bestaat voor de jeugdver-
blijfscentra als zodanig, anderzijds
omdat de subsidiëring voor het eerst
op sommige initiatieven zal worden
toegepast, of anderzijds voor bepaal-
de andere initiatieven geheel of ge-
deeltelijk zal wegvallen vermits de
normen ook een sanering op het oog
hebben.

Bij lezing van de ontwerpen vallen de
zeer gedetailleerde teksten op. Alle
normen voor erkenning en subsidië-
ring werden tot in de geringste details
uitgewerkt. Ten voordele van dergelij-
ke aanpak pleit het feit dat daarmee,
in de geest van het Cultuurpact, iede-
re verdenking van favoritisme bij de
betoelaging in hoofde van de Execu-
tieve of de Administratie vermeden
wordt. Ten nadele  ervan dient gezegd
te worden, zoals ook door sommige le-
den van de Commissie werd geop-
perd, dat zo in decreten wordt opge-
nomen wat wellicht beter bij uitvoe-
ringsbesluiten zou worden geregeld,
teneinde achteraf op een soepeler ma-
nier te kunnen inspelen op de wisse-
lende noden en behoeften en te ver-
mijden dat ieder ,,aggiornamento”,
hoe bescheiden ook, dient te gebeu-
ren via de omslachtige procedures die
eigen zijn aan het wetgevend werk in
de culturele sector. In ieder geval is
het debat tussen voor- en tegenstan-
ders van raamdecreten in de culturele
sfeer met deze ontwerpen niet afge-
sloten.
Inmiddels valt het op dat de voorlig-
gende ontwerpen onmiskenbaar het
resultaat zijn van intensief beleids-
voorbereidend overleg sedert meer-
dere jaren. Dat er een ruime consen-
sus werd bereikt met de representatie-
ve verenigingen voor de verschillende
werksoorten, blijkt ook uit het feit dat
er nog weinig voorstellen tot funda-
mentele wijzigingen in de Commissie
dienden besproken te worden. Ter-
loops wezen de administratie van het
Bestuur voor J eugdvorming en de Ge-
meenschapsminister met zijn kabi-
netsmedewerkers geloofd voor dit uit-

stekend voorbereidend werk.

Het zou ons te ver leiden de beide ont-
werpen in detail toe te lichten. Hier-
toe weze verwezen naar het schrifte-
lijk verslag. Alleen moge ik de voor-
naamste krachtlijnen aanduiden :

a. De hoofdbedoeling is een grondige
sanering te realiseren van al wat vroe-
ger onder de naam ,,speelpleinen” ge-
subsidieerd werd.

b. Er zal voortaan op basis van één
globale decretale regeling een subsi-
die worden toegekend aan verenigin-
gen die voor kinderen gedurende va-
kantieperiodes in externaats- of inter-
naatsverband een degelijk recreatief
aanbod verwezenlij ken. Indien de
werking niet-residentieel is, heeft
men het over ,,verenigingen  voor va-
kantiespeelpleinwerk”, indien de wer-
king residentieel is, betoelaagt men
vakantiekolonies indien het verblijf
gebeurt in vaste constructies en va-
kantiekampen indien dit niet het ge-
val is.

Tenslotte wordt ook - bij ontwerp
nummer 273 - een eigen regeling uit-
gewerkt ter subsidiëring van de uit-
bouw van en de werking in verblijfsac-
commodaties ten behoeve van jonge-
ren en het j eugdwerk die het hele jaar
door beschikbaar zijn voor kadervor-
ming, studieweekends, zomerkam-
pen, enzovoort.

Telkens worden de voorwaarden tot
subsidiëring strikt uitgewerkt, ook re-
kening houdend met het beginsel non
bis in idem, zoals in de Memorie van
Toelichting is uitgewerkt.

c. In beide ontwerpen wordt voor de
subsidiëring een puntenstelsel gehan-
teerd. Voor de vakantiespeelpleinen
is er een werkingstoelage in functie
van het aantal deelnemers, de aanwe-
zige infrastructuur en het eventueel
ophaalvervoer, en een begeleidings-
toelage in functie van het aantal ge-
kwalificeerde begeleiders. Voor de
jeugdvakanties wordt rekening ge-
houden met het aantal deelnemers en
gekwalificeerde begeleiders. In beide
gevallen wordt een supplementaire
vaste toelage verleend aan de vereni-
gingen, die in meerderheid minder-
valide jongeren begeleiden of die in
Brussel-Hoofdstad hun werking ont-
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plooien. Voor de jeugdverblijfscentra
is er een gelijke basistoelage voor alle
centra en daarnaast een werkingstoe-
lage in functie van het aantal over-
nachtingen, een aantal elementen van
infrastructuur en de werking.

In de commissiebesprekingen werd
stilgestaan bij de juridische en feitelij-
ke organisatiestructuren, die de vere-
nigingen voor vakantiespeelplein-
werk en jeugdvakanties moeten aan-
nemen. Uiteindelijk werd, na enige
discussie en amendering, volgende re-
geling weerhouden :

- het kan gaan om een privé-initiatief
als feitelijke vereniging, VZW of in-
stelling van openbaar nut, of een ini-
tiatief uitgaande van een publiekrech-
telij k rechtspersoon ;

- in ieder van deze gevallen dient het
bestuur uit minstens vijf personen te
bestaan ;

- de feitelijke werking en pedagogi-
sche leiding dienen in ieder van deze
gevallen verzekerd te worden door
een groep personen waarin de jonge-
ren in aantal overwegend zijn ;

- voor de door een gemeente of een
ander publiekrechtelijk rechtsper-
soon tot stand gebracht initiatief dient
ofwel de formule van het overheids-
beheer met Vaste Commissie van ad-
vies ofwel de VZW-formule  aange-
wend te worden, waarbij telkens voor
de samenstelling der organen de voor-
waarden van het Cultuurpactdecreet
dienen te worden gerespecteerd.

In de Commissie werden ook bij
amendement een beperkt aantal wij-
zigingen aan de subisidiëringsnormen
aangebracht. Zo werd voor de jeugd-
vakanties de minimale duur ervan om
reden van gezinsvriendelijkheid op
vier overnachtingen teruggebracht ;
voor het vakantiespeelpleinwerk werd
een hogere betoelaging weerhouden
in functie van het aantal aanwezige in-
frastructuurelementen, en ook voor
deze initiatieven die gedurende de
ganse dag de opvang van de kinderen
verzekeren, wat geconcretiseerd
wordt door de aanwezigheid van een
infrastructuur voor het verstrekken
van warme maaltij  den.

Meteen werd de in het ontwerp voor-
ziene basistoelage voor initiatieven
die in hoofdzaak kinderen werven uit
zogenaamd zwakmaatschappelij ke
middens niet weerhouden omdat in
feite aan hetzelfde objectief door het
laatste amendement in enige mate
werd tegemoetgekomen.

kend rapport van de heer Breyne en
voor de lof die hij tot mijn Adminis-
tratie en mijn Kabinet heeft gericht.

Ik ga dan ook niet uitweiden over de
constructieve werkzaamheden die in
de Commissie voor culturele aangele-
genheden en didactische vorming
plaatsvonden.

Aan het ontwerp betreffende de
j eugdverblijfscentra werden door de
Commissie geen noemenswaardige
wijzigingen aangebracht.

Het spreekt vanzelf dat deze ontwer-
pen nog moeten aangevuld worden
door een aantal besluiten van de Exe-
cutieve, onder meer wat betreft de
kwalificatievoorwaarden van de bege-
leiders, de subsidiëringsprocedure en
dergelijke meer.

Het lijkt mij eerder aangewezen om
nogmaals te benadrukken dat bij de
totstandkoming van deze decretale re-
gelingen het spelende kind met eigen
ideeën, eigen noden en specifieke be-
hoeften als een volwaardige mens,
centraal heeft gestaan.

Het creëren van de meest optimale
ontplooiingskansen voor deze doel-
groep is de prioritaire bezorgdheid ge-
weest van de overheid.

Zonder betuttelend op te treden heb-
ben de verantwoordelij ken van speel-
pleinverenigingen, van verenigingen
voor jeugdvakanties immers de taak
om maximale kansen tot zelfrealisatie
te bieden.

Beide decreten treden in werking op 1
ianuari 1984. De ieundverbliifscentra
werden in 1984 reeds  betoelaagd op
basis van de normen van het decreet
nummer 273. Voor het decreet num-
mer 272 dienen bij besluit overgangs-
maatregelen genomen, vermits hier
nog dient betoelaagd te worden op ba-
sis van het koninklijk besluit van 1961
tot wanneer de Executieve alle uit-
voeringsbesluiten voor het nieuwe de-
creet zal hebben uitgevaardigd.

Kinderen hebben het recht om vrij ui-
ting te geven aan het specifieke karak-
ter van hun unieke persoonlijkheid.

Beide ontwerpen werden door de
Commissie voor culturele aangele-
genheden en pedagogische en didacti-
sche vorming met eenparigheid aan-
genomen, zodat het niet vermetel
is te verwachten dat ook de voltallige
Vlaamse Raad deze ontwerpen zal
goedstemmen. (Applaus)

Geen enkele verantwoordelijke mag
deze spontaneïteit afremmen in func-
tie van organisatiegebonden doelein-
den.

De Voorzitter : Minister Poma heeft
het woord.

Minister K. Poma (op de tribune) :
Mevrouw de Voorzitter, waarde colle-
ga’s, ik wil even tussenbeide komen
om uw aandacht erop te vestigen dat
mijn uiteenzetting zowel betrekking
zal hebben op het ontwerp van de-
creet houdende subsidiëring van ver-
enigingen voor vakantiespeelplein-
werk en van verenigingen voor j eugd-
vakanties als op het ontwerp van de-
creet houdende erkenning en subsi-
diëring van j eugdverblijfscentra.

Het kind is de spil waarrond  de ganse
pedagogische vakantiewerking draait.

Elke vereniging heeft daarom de op-
dracht om sterk kindgericht te wer-
ken. Het kind mag geenszins in een ri-
gide structuur belanden die een volle-
dige conformisering eist, zonder eer-
bied voor de individuele eigenheid.

In deze geest van respect voor ieders
zienswijze, in een sfeer open voor elke
constructieve kritiek, werd het con-
cept van voorliggende decretale rege-
lingen uitgewerkt.

Het zal dan ook niemand verwonde-
ren dat de oorspronkelijke voorstellen
meerdere keren werden aangepast
aan de visies van de betrokken verant-
woordelij ken.

In de eerste plaats wil ik mijn oprech- Ik ben er daarom van overtuigd dat de
te dank uitdrukken voor het uitste- decreten die hier vandaag ter bespre-
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king worden voorgelegd voldoende
doordacht zijn.

De pedagogische belangen van geen
enkele groep worden geschaad. Inte-
gendeel. Na verloop van tijd zal er
meer financiële armslag zijn ten einde
degelijk functionerende organisaties
een betere betoeiaging te verzekeren.

Het kwaliteitswerk verdient een stevi-
ge ruggesteun van de bevoegde over-
heid.

De vraag werd gesteld : waarom een
decreet en geen besluit ? Welnu, oor-
spronkelij k hadden wij een besluit op-
gesteld maar de Raad van State heeft
erop gewezen dat materies verbonden
aan het Cultuurpact via een decreet
moeten geregeld worden. (Applaus)

De Voorzitter : De heer De Beul heeft
het woord.

De heer A. De Beul (op de tribune) :
Mevrouw de Voorzitter, mijnheer de
Minister, geachte collega’s, bij de be-
spreking van dit decreet wens ik uw
aandacht te vragen voor twee inlei-
dende beschouwingen. Een eerste be-
schouwing is dat de Volksunie niet de
pleitbezorger is van welke inrichtende
vereniging dan ook die bij dit decreet
belang heeft. Wij hebben dan ook de
pretentie het met de nodige onbevan-
genheid te kunnen benaderen. In een
tweede inleidende beschouwing wens
ik onze goedkeuring en tevredenheid
te uiten naar aanleiding van het feit
dat het voorliggend decreet in de
plaats zal treden van het koninklijk
besluit van 18 februari 1961 dat tot op
heden van kracht is.

In die periode van 23 jaar is de toepas-
sing van het genoemd koninklijk be-
sluit opgedragen geweest aan ver-
schillende departementen en dien-
sten, met name Volksgezondheid, Na-
tionale Opvoeding, Nederlandse Cul-
tuur, NILOS, BLOSO, NWK en ten-
slotte het Bestuur voor Jeugdvor-
ming. Het hoeft dan ook weinig be-
toog dat de telkens andere klemtonen,
uiteenlopende interpretaties van cri-
teria door opeenvolgende inspectie-
diensten enzovoort, hebben geleid tot
de quasi onoverzichtelijkheid en de
vele misgroeiingen die we vandaag

kennen in de sector van de speelplei-
nen en de jeugdvakanties.

De jongste tien jaar, en zeker onder
het beleid van uw voorganger, mijn-
heer de Minister, is de vraag naar een
nieuwe regeling ter zake steeds luider
gaan klinken in de betrokken secto-
ren. De talrijke toenmalige aanzetten
en pogingen hebben tot niets geleid.
Het is één van de niet geringe verdien-
sten van het voorliggend decreet dat
de huidige Gemeenschapsminister
van Cultuur er niet is voor terugge-
deinsd bepaalde zogenaamd verwor-
ven rechten en heilige huisjes in vraag
te stellen en te toetsen aan toekomst-
gerichte principes waarover zo dade-
lijk meer.

Bovendien is uit de voorbereidende
stukken gebleken dat er een grondige
consultatie van alle betrokkenen
heeft plaatsgehad en er een ernstige
poging werd ondernomen om de in-
spraak ter zake optimaal te realiseren.
Niet in het minst kon ook bij de voor-
bereiding gerekend worden op de des-
kundigheid van de Administratie.
Wanneer de Vlaamse Administratie
al eens blijk geeft van een dynamische
en creatieve aanpak, mag dat ook hier
wel eens worden gezegd.

Mijnheer de Minister, voorafgaande-
lijk wens ik de fundamentele beteke-
nis van dit ontwerp te belichten en het
belang te schetsen dat wij als Volks-
uniefractie eraan hechten om vervol-
gens nader in te gaan op een aantal
kritische bedenkingen waarvoor wij
zeker niet ongevoelig zijn en die wij
trouwens tot op een bepaalde hoogte
terecht vinden.

Welk belang en welke betekenis hech-
ten wij nu aan dit decreet ? Ten eerste,
steunen wij ten volle de ,,sanerende
functie” van dit decreet. Zoals daarnet
gezegd zal er eindelijk komaf worden
gemaakt met een aantal gegroeide
misbruiken in de betrokken sectoren.
De subsidies zullen rechtvaardiger en
correcter ten dienste gesteld kunnen
worden van het beoogde doel. Er zul-
len immers geen toelagen meer ver-
leend worden aan ,,dode infrastructu-
ren”, maar nog slechts in die mate dat
speelterreinen effectief en pedago-
gisch verantwoord zullen worden ge-
bruikt.

Dit brengt ons tot het tweede belang,
met name de nieuwe oriëntering die
het ontwerp mogelijk maakt : de
speelpleinen en de jeugdvakanties
zullen zich nu kunnen ontwikkelen
als vrijetijdscentra ten behoeve van
kinderen en jongeren, waarbij de pe-
dagogische begeleiding en de sociale
opvang centraal staan.

Terwijl de vroegere reglementering
nog eenzijdig gericht was - begrijpe-
lijk als verre nasleep van de na-oorlog-
se toestanden - op de beveiliging van
de kinderen, de hygiëne en de volks-
gezondheid. Laatstgenoemde objec-
tieven behouden hun belang, maar
zullen mede in dienst komen te staan
van de pedagogische oriëntering. De-
ze ontwikkeling dient zich reeds ge-
ruime tijd aan in de praktijk en zal
thans eindelijk in een wettelijk kader
kunnen gebeuren.

Ten derde zal dit decreet ook voor het
eerst rechtzekerheid scheppen voor
de zeer omvangrijke sector van de
kampen en bivakken van de Vlaamse
Jeugdbewegingen, en voor de talrijke
j eugdvakanties, de vroegere ,,vakan-
tiekolonies”, ingericht door de sociale
jeugddiensten en -instellingen, al-
thans in zoverre deze initiatieven in
het binnenland worden georgani-
seerd. Het werkelijk belang voor deze
sectoren mag niet onderschat worden.
In de vakantiemaanden zijn hier elk
jaar duizenden kinderen en jongeren
bij betrokken. Tegelijk zetten zeer tal-
rijke jong-volwassenen zich vrijwillig
in als animator of monitor. De vor-
ming die zij zich daartoe - in hun
vrije tijd - dienen te verwerven zal
door dit decreet een nieuwe stimulans
en aantrekkingskracht krijgen. In ons
aanhoudend crisisklimaat zal deze be-
tekenis, als hefboom tot een creatieve
en sociale vrijetijdsbesteding, ver-
moedelijk nog aan belang winnen.

Tenslotte wil ik wijzen op een aantal
bepalingen die onze bijzondere aan-
dacht wegdragen.

Ik noem hier de kansen tot initiatief-
name door de overheid, in casu het ge-
meentelijk beleid, zowel als door het
particulier initiatief. Gemeentebestu-
ren heben  van bij het ontstaan van de
speelpleinen een bepalende rol ge-
speeld, en zullen door dit decreet ver-
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der worden aangemoedigd.

Ik denk hier aan de bijkomende on-
dersteuning ten behoeve van de ini-
tiatieven voor minder-validen.

Ik wil tenslotte ook de aandacht ves-
tigen op de gunstige behandeling van
de initiatieven die plaatsvinden in
Brussel-Hoofdstad. De meer-inspan-
ning die hier van de organisatoren
wordt gevergd, zal wellicht door nie-
mand nog in twijfel worden getrok-
ken.

Deze gunstige doorlichting, mevrouw
de Voorzitter, mijnheer de Minister,
geachte collega’s, maakt ons echter
niet blind voor een aantal kritische
bedenkingen en denkbare bezwaren
die bij dit decreet kunnen worden ge-
maakt, en wij denken tendele terecht.

Een eerste, en voor ons fundamentele
bedenking hangt samen met de vraag
of het gemeenschapsniveau zich wel
moet bemoeien met de regeling van
een materie van zeer lokaal belang.

Het kan toch niet ontkend worden dat
het spelen van kinderen en jongeren
een zaak is van plaatselijk en zelfs
sub-lokaal vlak. Ligt de eerste en mis-
schien uitsluitende verantwoordelijk-
heid hier niet bij het gemeentelijk be-
leid ? Zal dit decreet geen afbreuk
doen aan het principe van de autono-
mie, van de opbouw van de Gemeen-
schap van onderuit, beginsel dat wij
als federalisten bijzonder wensen te
bewaken ?

Dit mogelijk ernstig bezwaar kan
slechts worden ondervangen in de
mate waarin wij in dit decreet vol-
doende waarborgen aantreffen voor
een vorm van complementair beleid,
waarbij met andere woorden de be-
stuursniveaus aanvullend kunnen op-
treden. Welnu, wij durven stellen dat
deze waarborgen in voldoende mate
aanwezig zijn.

Ten eerste, het decreet legt niet de
verplichting op tot het inrichten van
speelpleinen of jeugdvakanties - ie-
dereen is vrij dit te doen of te laten -
doch schept enkel een facultatieve on-
dersteuning. Uiteraard werkt dit in-
spirerend en zelfs richtinggevend
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voor de initiatiefnemers, maar de rol
van de Vlaamse Gemeenschap blijft
tenvolle een voorwaarde-scheppende
functie.

Ten tweede, in dezelfde denkrichting
laten de inhoudelijke bepalingen dan
ook voldoende ,,speelruimte” aan het
lokaal initiatief dat bijvoorbeeld zelf
dient te kiezen welke verenigings-
vorm, welke speelvoorzieningen, wel-
ke vakantieperioden en dergelijke
voor haar het best geschikt zijn.

Ten derde, in het verstedelijkt Vlaam-
se landschap is ,,spelen” en ,,speel-
ruimte” ten behoeve van het kind een
algemene noodzaak en geen vanzelf-
sprekendheid meer. Of dat kind van-
daag opgroeit in Brussel of in een nog
,,rustige” gemeente in Limburg, het
spel van het kind moet in onze maat-
schappij veilig gesteld worden ; de
concrete mogelijkheden en werkvor-
men moeten bewaakt en bevorderd
worden.

Wegens dit algemeen belang is een
optreden van de Vlaamse Gemeen-
schap - ik herhaal : in een voorwaar-
de-scheppende zin - zeker gewettigd

en verantwoord.

Tenslotte : kleinschalige initiatieven
op wij k-of buurtniveau kunnen volle-
dig passen en worden gevalorizeerd
binnen het raam van de ontworpen re-
geling. Grotere gemeenten kunnen
een gedecentraliseerde werking op-
zetten in de verschillende deelge-
meenten en dorpen. Inspraak enparti-
cipatie van de bewoners - we denken
hier aan de vele wijkinitiatieven -
zullen hierdoor heel concrete moge-
lijkheden krijgen.
Om al deze redenen menen wij dat in
het voorliggend decreet voldoende te-
gengewichten zijn ingebouwd tegen
een bedreigende en verstikkende cen-
tralistische beleidsvoering.

Een tweede bezwaar als zou dit de-
creet te ,,detaillistisch”  zijn opgevat
en als het ware getuigen van een krui-
deniersmentaliteit, is door de voor-
gaande preciseringen reeds gedeelte-
lijk weerlegd. Het decreet laat ons
inziens voldoende invulmogelijkhe-
den naar plaatselijke noden en toe-
standen. Lang niet alles is tot in detail
voorgeschreven. De bepalingen die

149



De Beul

daar wel de schijn van geven, op het
eerste zicht althans, zijn hoofdzake-
lijk ingegeven vanuit een wel te be-
grijpen pedagogische waakzaamheid :
in de vrijetijds- en vakantiesector die-
nen kinderen en jongeren vandaag be-
hoed tegen al te eenzijdige commer-
ciële druk, die onverzoenbaar is met
de principes van de permanente vor-
ming. Dat dit vanzelfsprekend dient
te gebeuren zonder angst, betutteling
of ideologische bekrompenheid, mo-
ge evenzeer duidelijk blijken. Een
aantal bijzondere bepalingen, onder
meer die betreffende de principiële
openheid en toegankelijkheid van de
speelpleinen voor iedereen, staan
daar borg voor.

Een derde bedenking houdt verband
met het feit dat twee ,,verschillende”
werksoorten in één decreet worden
gevangen, namelijk speelpleinen en
jeugdvakanties. Hierdoor zou de ont-
wikkeling van de eigenheid in ver-
drukking komen of minstens afge-
remd worden. De laatste maanden is
door sommige federaties van de be-
trokken sectoren nogal nadrukkelijk
geijverd voor aparte decreten per
werksoort. Deze gevoeligheid die in
het werkveld  leeft en ons inziens een
neiging tot corporatisme blootlegt, is
beleidsmatig minder verdedigbaar.
Al te veel verkokering of opdeling in
hokjes naar ,,deeldecreten” moet naar
ons aanvoelen eerder vermeden wor-
den. Ik wens daar in een slotbeschou-
wing nog even op terug te komen.
De optie om in dit decreet de gemeen-
schappelijke kenmerken van de be-
treffende sectoren als basis te nemen,
lijkt ons een verantwoorde beleids-
keuze. Die gemeenschappelijke ken-
merken zijn er immers onmiskenbaar,
namelijk in beide werkvormen gaat
het om de begeleiding en de opvang
van het spelende kind en de jongere
tijdens de vakantieperioden. Ander-
zijds wordt de eigenheid van beide ty-
pes ruimschoots gehonoreerd door
het geheel van de bijzondere vereis-
ten die specifiek blijven. Bovendien
leggen de  subsidiëringsmodaliteiten
eigen klemtonen.

De vraag stelt zich hier of de balans
niet té veel overhelt naar de sector van
de speelpleinen. De inschakeling van
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bij komende coëfficiënten zorgt inder-
daad voor meer gewicht langs die
kant. De motivering lij kt ons evenwel
aanvaardbaar : er is op het vlak van de
verbetering van de spel-infrastructuur
nog ontzettend veel werk in het
Vlaamse land ; de beleidsaandacht is
de jongste decennia overwegend ge-
gaan naar de uitbouw van een veelzij-
dige sport-infrastructuur, terwijl het
spelende kind een beetje in de kou is
blijven staan. Veel speelterreinen zijn
allesbehalve kindvriendelij k en avon-
tuurlijk aangelegd, een stimulans is
hier beslist noodzakelijk.

Daarnaast krijgen ook de jeugdvakan-
ties nieuwe ontwikkelingskansen,
zo werd bijvoorbeeld de minimum-
duur herleid tot 4 overnachtingen,
hetgeen met name in de sector van de
,,vakantiekolonies” vanuit ,,gezins-
vriendelijk” standpunt meer aange-
paste mogelijkheden zal scheppen.

Mevrouw de Voorzitter, mijnheer de
Minister, geachte collega’s, ik wens te
besluiten met een beschouwing die
het Vlaamse jeugdbeleid in het alge-
meen betreft.

Ik grijp hiervoor terug naar de uit-
spraak die nagenoeg tien jaar geleden
de toenmalige woordvoerder van
Volksunie, de heer Vanhaegendoren,
deed in de Cultuurraad ter gelegen-
heid van de stemming van het decreet
betreffende het landelijk georgani-
seerd jeugdwerk met name op 7 ja-
nuari 1975.

De heer Vanhaegendoren betreurde
toen namens onze fractie dat het toen
gestemde decreet slechts een klein
deeldecreet betrof en sprak de hoop
uit dat er spoedig een algemene rege-
ling zou worden getroffen voor de
overheidsbijdrage tot de vorming en
de begeleiding van de jeugd buiten
schoolverband.

Vandaag, tien jaar later, kunnen wij,
bij de stemming van dit tweede deel-
decreet betreffende de jeugdsector,
andermaal precies dezelfde hoop uit-
drukken. (Applaus bij de VU)

De Voorzitter : De heer Van den
Broeck heeft het woord.

De heer 0. Van den Broeck (op de tri-
bune) : Mevrouw de Voorzitter, mijn-

heer de Minister, geachte collega’s, de
gedetailleerde en volledige toelich-
ting van de heer Breyne over de werk-
zaamheden in de Commissie voor cul-
turele aangelegenheden en didacti-
sche vorming van de Vlaamse Raad
heeft duidelijk aangetoond dat de de-
creten die hier vandaag worden be-
handeld tot stand kwamen na rijp be-
raad.

Ik meen dat alle betrokken verant-
woordelij ken voldoende de kans heb-
ben gekregen om bepaalde wijzigin-
gen voor te stellen.

Ten gevolge van deze suggesties werd
de oorspronkelijke tekst geamen-
deerd en daardoor in de gewenste
richting bijgestuurd.

Ik hoef hierbij niet in te gaan op de di-
verse bijzonderheden van deze werk-
zaamheden omdat ik daardoor de ver-
slaggeving zou overdoen.

Toch heeft dit parlementair werk aan-
getoond dat een constructief gesprek
over de ideologische en filosofische
borneringen heen mogelijk is wan-
neer een belangrijke aangelegenheid,
in dit geval het welzijn van onze kin-
deren, aan de orde wordt gesteld.

De leden van de Commissie leverden
het bewijs dat een democratische be-
sluitvorming nog altijd tot de realitei-
ten behoort in dit land.

Als lid van de Commissie cultuur van
de Vlaamse Raad, ligt het dan ook niet
in mijn bedoeling om, door het formu-
leren van een aantal kritieken, het
eensgezinde standpunt van dit orgaan
ten aanzien van de decreten in kwes-
tie, te ondergraven.

Toch wens ik in dit halfrond uitdruk-
king te geven aan mijn bezorgdheid
inzake de degelijke toepassing van de-
ze decretale normeringen. Een wette-
lijke regeling construeren is één zaak,
deze in de praktijk toepassen is nog
een andere kwestie.

Via diverse informatiekanalen berei-
ken mij immers verontrustende be-
richten over het onderbezette perso-
neelskader van de Dienst Jeugdwerk.

In het organigram van het Ministerie
van de Vlaamse Gemeenschap werd
in een personeelsformatie voorzien
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die in staat moet zijn om de pedagogi-
sche begeleiding te verzekeren van
het Jeugdwerk in de Vlaamse Ge-
meenschap.

Ik meen echter te weten dat de opvul-
ling van dit kader tot op heden nog al-
tijd op zich laat wachten.

Zonder de nodige specialisten ter on-
dersteuning, blijft de concrete uitvoe-
ring van elke wettelijke beschikking
spijtig genoeg een dode letter.

Ik wil daarom een lans breken opdat
er bij hoogdringendheid werk zou ge-
maakt worden van de nodige aanpas-
singen in de personeelsformatie van
de administratie bevoegd voor het
jeugdwerk.

Het goed functioneren in het komen-
de voorjaar van deze twee degelijke
decreten is volkomen afhankelijk van
mensen, die de nodige educatieve be-
geleiding kunnen waar maken.

Indien de vereiste logistieke steun on-
voldoende of erger nog, onbestaande
zou blijken, mogen we verwachten
dat de opvang van kinderen geduren-
de de vakantieperiodes er niet op zal
verbeteren.

De schokkende beelden en de tragi-
sche getuigenissen over de onver-
klaarbare catastrofe te Kortrijk heb-
ben iedereen beroerd.

Wanneer echter kinderen, die in som-
mige gevallen met meerdere tiental-
len bivakkeren op onveilige zolders,
ten gevolge van een uitslaande brand
zouden omkomen, zullen wij ons mis-
schien ten dele schuldig voelen wan-
neer de bevoegde administratie on-
machtig blijft. Een degelijke controle
en een deskundige begeleiding van de
inrichtende organisaties, gesteund op
een stevige wettelijke basis, zal de
kans op dergelijke rampen immers
aanzienlijk verkleinen.

Door het goedkeuren van deze decre-
ten zetten wij hiertoe een eerste stap.

Het uitbouwen van een aangepast
personeelskader is de motor die het
geheel in staat stelt te werken.

Om mijn betoog af te ronden wil ik de

Gemeenschapsminister van Cultuur
vragen zijn beleid in verband met de
decretale regelingen voor het jeugd-
werk in Vlaanderen onverminderd
verder te zetten.

Een wettelijke regeling is immers de
enige garantie dat de betoelaging van
de diverse werkvormen in een budget-
taire onzekere toekomst zal bewaard
blijven.

De Voorzitter
het woord.

: De heer Seeuws heeft

De heer W. Seeuws (op de tribune) :
Mevrouw de Voorzitter, mijnheer de
Minister, geachte collega’s, onze
Commissie wijdde inderdaad een zeer
uitvoerige bespreking aan het ont-
werp van decreet aangaande speel-
pleinen en jeugdvakanties, wat in fei-
te de voortzetting is van bestaande re-
gelingen, maar gelukkig in een veel
betere aangepaste vorm.

Ik feliciteer de rapporteur voor zijn
uitstekend verslag maar ik verheug
mij vooral - wat trouwens ook voor-
gaande sprekers hebben gedaan -
over de werkelijk open dialoog ter za-
ke met de Minister. Meestal werd een
consensus bereikt over concrete voor-
stellen die een verbetering van de tek-
sten inhielden. Mijn betoog zal zich
dan ook beperken tot enkele specifie-
ke en principiële bemerkingen.

Ten eerste, zoals de Raad van State in
zijn zeer uitgebreid advies doet op-
merken, mag het in de Memorie van
Toelichting bedoelde facultatief ka-
rakter van het ontwerp geen aanlei-
ding zijn tot bestendige onzekerheid
of ook dit decreet wel een recht op
toelage inhoudt, onder voorwaarde
dat in de begroting een krediet is
ingeschreven en als er dientengevolge
een subsidie zal zijn, wat ze dan wel
zal bedragen ?
Dit soort jaarlijks terugkerende onze-
kerheid, die we ook uiteraard in ande-
re decreten terugvinden, laat de be-
trokken verenigingen niet toe welkda-
nige planning op te maken voor de ko-
mende jaren. Ik heb deze gelegenheid
willen aangrijpen, mijnheer de Minis-
ter, omdat we wellicht ter zake inno-
verend denkwerk  zouden moeten ver-
richten voor de toekomst.
Ten tweede, wat artikel 3 betreft is

het, voor zover wij konden nagaan,
wel de eerste keer dat een feitelijke
vereniging subsidieerbaar wordt ge-
steld, zonder aan de eisen van bijvoor-
beeld een vereniging zonder
winstoogmerk of van een instelling
van openbaar nut te moeten voldoen.
We slaagden er niet in de onderliggen-
de reden te achterhalen, maar blijven
het een verkeerde beslissing vinden
die daarenboven een discriminatie
dreigt in te houden ten aanzien van de
vele verplichtingen die aan een door
de overheid opgericht vakantiespeel-
pleinwerk of jeugdvakantiewerk wor-
den opgelegd.

Ten derde, inzake dit laatste punt,
sluiten wij aan bij de opmerkingen die
eveneens trouwens door de Raad van
State werden gemaakt wat de toepas-
sing van de Cultuurpactwet aangaat,
zoals bepaald in artikel 4 van het ont-
werp. We hadden liever gezien- hoe-
wel wij ons hebben aangesloten bij
het uiteindelijke voorstel - dat men
er zich toe beperkte de beheersformu-
les aan te wijzen die door artikel 9 van
het Cultuurpact zijn voorzien, de keu-
ze aldus aan de betrokken lokale over-
heid tussen één van de drie voorge-
stelde bestuursvormen.

Tenslotte ware het misschien beter
geweest - zoals de Raad van State
trouwens ook opmerkte - ook hier de
beschikking van het Cultuurpact te
volgen door in artikel 5 wel, weze het
een kleine basistoelage te voorzien,
aangepast aan de betrokken initiatie-
ven. Waarom ? Omdat het hier veeleer
gaat om het principe van gelijke kan-
sen voor diverse initiatieven, welke
ook bijvoorbeeld de eigen middelen
van de betrokken vereniging zijn.
Van dit soort principes afwijken, is de
deur wellicht openen voor allerhande
interpretaties en toepassingen van de
Cultuurpactwet, ook op andere gebie-
den. Wij stellen ter zake - en tot onze
spijt - vast dat de Vlaamse Executie-
ve zich bij de interpretatie en de toe-
passing meer en meer van de letter en
de geest van het Cultuurpact dreigt te
verwijderen. Ik denk bijvoorbeeld aan
de hele problematiek van het perso-
neel van de Vlaamse Gemeenschap.
Mijnheer de Minister, ik geef toe dat
dit punt het voorwerp van een ander
debat uitmaakt dat, naar ik hoop, ook
eens zal worden gevoerd.
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Wij menen oprecht dat het voorlig-
gend decreet voldoende verbeterin-
gen inhoudt van de huidige regelin-
gen. Wij hopen trouwens ook dat dit
in de praktijk in de toekomst zal wor-
den bevestigd. In die voorwaarden zal
ook onze fractie beide ontwerpen van
decreet goedkeuren. (Applaus bij de
w
De Voorzitter : Vraagt nog iemand het
woord bij deze algemene beraadsla-
ging ?

Minister Poma heeft het woord.

Minister K. Poma (op de tribune) :
Mevrouw de Voorzitter, dames en he-
ren, collega De Beul heeft een aantal
algemene bedenkingen geformuleerd
die wij volledig kunnen onderschrij-
ven. Hij heeft ook een aantal beschou-
wingen weergegeven waarin hij op
voorhand de eventuele kritiek op het
decreet weerlegt. Uiteraard kunnen
wij ook hier collega De Beul volko-
men bijtreden. De heer De Beul was
eveneens van oordeel dat dienaan-
gaande nog andere decreten moeten
worden ingediend aangezien dit de-
creet slechts betrekking heeft op een
deel van het jeugdbeleid. Ook de heer
Van den Broeck was deze mening toe-
gedaan.

Ik kan daarop antwoorden dat wij een
voorstel hebben uitgewerkt voor een
decretale regeling van de jeugdtehui-
zen, de JOCEMA’s,  de organisaties
die werken met kansarmen en de ini-
tiatieven voor werkende en werkzoe-
kende jongeren. U ziet dus, mijnheer
de Beul en mijnheer Van den Broeck,
dat wij in die richting verder werken.

Collega Van den Broeck heeft ook
gesproken over de Administratie. Die
aangelegenheid valt echter buiten de-
ze bespreking. Het zal het geachte lid
niet onbekend zijn dat personeelsaan-
gelegenheden tot de bevoegdheid ho-
ren van de Vlaamse Executieve en dat
deze door de Voorzitter van de Vlaam-
se Executieve worden behandeld.

De heer Seeuws heeft erop gewezen
dat enkele adviezen van de Raad van
State niet,of slechts gedeeltelijk wer-
den gevolgd. Daarover werd in de
Commissie uitvoerig van gedachten

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 5
27 november 1984

gewisseld zodat het overbodig is daar-
op hier nog terug te komen.

Wat tenslotte het Cultuurpact betreft,
mijnheer Seeuws, moet men een on-
derscheid maken tussen de Adminis-
tratie enerzijds en de Raden van Be-
heer en de commissies anderzijds.

Sedert 1982 wordt, wat deze laatsten
betreft, het Cultuurpact strikt toege-
past. Ik denk niet dat u een Raad of
een Commissie kan noemen waar het
Cultuurpact niet werd nageleefd. Dit
is alles wat ik in deze algemene be-
spreking wenste mede te delen.

De Voorzitter : Aangezien niemand
meer het woord vraagt, verklaar ik de
algemene bespreking van deze twee
ontwerpen van decreet gesloten.

ONTWERP VAN DECREET houdende
subsidiëring van verenigingen voor va-
kantiespeelpleinwerk en van verenigin-
gen voor jeugdvakanties
- 272 (1983-1984) - Nrs. 1 tot 3

Artikelsgewijze bespreking

De Voorzitter : Aan de orde is nu de ar-
tikelsgewijze bespreking van het ont-
werp van decreet houdende subsidië-
ring van verenigingen voor vakantie-
speelpleinwerk en van verenigingen
voor j eugdvakanties.

De tekst aangenomen door de Com-
missie wordt als basis voor de bespre-
king genomen.

Artikel 1

Dit decreet regelt een aangelegenheid
bedoeld in artikel 59bis van de Grond-
wet.

- Aangenomen.

Artikel 2

Ten laste van het krediet dat door de
Vlaamse Raad ter beschikking wordt
gesteld, verleent de Vlaamse Execu-
tieve, onder de bij dit decreet bepaal-

de voorwaarden, toelagen aan vereni-
gingen voor vakantiespeelpleinwerk
en aan verenigingen voor j eugdvakan-
ties.

Verenigingen v o o r  vakantiespeel-
pleinwerk zijn verenigingen die een
werking opzetten in externaatsver-
band en die onder gekwalificeerde be-
geleiding aangepaste speelkansen
bieden tijdens de vakantie, door mid-
del van een avontuurlijk speelterrein
en een gevarieerd spelaanbod.

Verenigingen voor j eugdvakanties
zijn verenigingen die een werking op-
zetten tijdens de vakantie, door mid-
del van een meerdaags verblijf in een
aangepaste omgeving in het binnen-
land, onder gekwalificeerde begelei-
ding. Hun werking moet gericht zijn
op de algehele en harmonische ont-
plooiing van de deelnemers.

- Aangenomen.

Artikel 3

Verenigingen voor  vakantiesp eel-
pleinwerk en verenigingen voor
j eugdvakanties worden gesubsidieerd
onder de hierna vermelde algemene
voorwaarden :

1” opgericht zijn hetzij op privé-initia-
tief als feitelijke vereniging of in de
vorm van een vereniging zonder
winstoogmerk of van een instelling
van openbaar nut overeenkomstig de
wet van 27 juni 1921, hetzij door of
ressorterend onder een publiekrech-
telij ke rechtspersoon ;

2’ in het raam van de permanente vor-
ming op onbaatzuchtige wijze de vor-
ming en de ontspanning van de jeugd
nastreven, hierbij rekening houdend
met de sociale, economische en cultu-
rele situatie van de deelnemers ;

3” beheerd worden door een bestuur
dat uit ten minste vijf leden bestaat ;

4’ de werking verzekeren door ten
minste vijf personen waarvan ten
minste twee derde jonger is dan 35
jaar en waarvan de helft actieve peda-
gogische medewerkers zijn ;

5” hun zetel in het Nederlandse taal-
gebied of te Brussel-Hoofdstad heb-
ben ; op de zetel in het Nederlands de
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gegevens in verband met de werking,
leden, vorming van verantwoordelij-
ken en financieel beheer ter inzage
hebben ;

6” op zelfstandige wijze het beleid en
de programmering bepalen, de fïnan-
cies beheren en een boekhouding
voeren, indien de vereniging voor va-
kantiespeelpleinwerk of de vereni-
ging voor jeugdvakanties opgericht
werd op privé-initiatief ;

7” Indien de vereniging voor vakantie-
speelpleinwerk of de vereniging voor
jeugdvakanties opgericht is of ressor-
teert onder een publiekrechtelijke
rechtspersoon, dan dient het vakan-
tiespeelplein of de jeugdvakantie te
worden geleid door :

a) hetzij een beheers- of bestuursor-
gaan dat is samengesteld uit de even-
redige vertegenwoordiging van de po-
litieke strekkingen die bestaan in de
betrokken overheid of overheden. In
dat geval wordt het beheers- of be-
stuursorgaan bijgestaan door een vas-
te commissie van advies, waarin alle
vertegenwoordigende verenigingen
van de gebruikers en alle filosofische
en ideologische strekkingen opgeno-
men zijn ; deze commissie van advies
heeft recht op een volledige voorlich-
ting over de handelingen van het be-
heers- of bestuursorgaan ;

b) hetzij een vereniging zonder winst-
oogmerk, waaraan door de inrichten-
de overheid het beheer over het va-
kantiespeelplein of de jeugdvakantie
bij  overeenkomst wordt toever-
trouwd.

In dit geval moeten de statuten van de
vereniging zonder winstoogmerk be-
palen dat zij, in elk van de statutaire
organen, bestaat voor de helft uit le-
den afgevaardigd door de inrichtende
overheid volgens het evenredig stelsel
en voor de andere helft uit leden van
de door de gemeente erkende jeugd-
raad of van de representatieve vereni-
gingen van gebruikers ;

8” er voor zorgen dat de terreinen, lo-
kalen en installaties zich uit het oog-
punt van veiligheid en hygiëne per-
manent in een goede staat bevinden
en geregeld onderhouden worden ;

9” beschikken over een huishoudelijk
reglement waarvan de Vlaamse Exe-
cutieve de algemene vereisten be-
paalt inzonderheid betreffende hygië-
ne, veiligheid, gezondheid, maaltij-
den, dagindeling, programma en rust-
pauze ;

10” de wettelijke aansprakelijkheid
van de verenigingen ten opzichte van
derden alsmede de lichamelijke let-
sels van gebruikers en medewerkers
dekken door een verzekering.

- Aangenomen.

Artikel 4

Naargelang het gaat om verenigingen
voor vakantiespeelpleinwerk of om
verenigingen voor j eugdvakanties,
beantwoorden zij om gesubsidieerd te
worden bovendien aan de volgende
bijzondere vereisten.

A. Verenigingen voor vakantiespeel-
pleinwerk

1 O De werking omvat ten minste 25 va-
kantiedagen per jaar, eventueel over
meerdere perioden gespreid. Een
werkingsperiode bestrijkt ten minste
4 opeenvolgende dagen. Per dag wor-
den er ten minste 4 uren activiteiten
georganiseerd. De vakanties die in
aanmerking komen zijn : de kerstva-
kantie, de krokusvakantie, de paasva-
kantie, de zomervakantie en de herfst-
vakantie.

2” Alle deelnemers hebben toegang
tot het speelplein, mits naleving van
het huishoudelijk reglement.

3” De vereniging beschikt gedurende
de hele werkingsduur over minimum
1 gekwalificeerde speelbegeleider per
dertig deelnemers. De Vlaamse Exe-
cutieve bepaalt de bekwaamheidsver-
eisten.

4’ Gedurende de hele werkingsduur
participeren minimum twintig deel-
nemers aan de activiteiten. Onder
deelnemers wordt verstaan jeugdigen
van twee en een half jaar tot 16 jaar.
Deze beperking van de maximum-
leeftijd geldt niet voor minder-vali-
den.

5’ De vereniging beschikt hetzij in ei-
gendom, hetzij door een schriftelijke

overeenkomst die het exclusieve ge-
bruik door de vereniging vastlegt,
over :

a) één of meerdere speelterreinen in
open lucht, waarvan de begrenzingen
herkenbaar zijn voor de gebruikers en
niet-gebruikers. Elk speelplein is uit-
gerust met minimum 5 van de volgen-
de speelvoorzieningen :
1. speelgroen ;
2. beschutte speelruimte ;
3. bouwspeelmogelijkheid ;
4. verblijfs- en loopruimte met die-
ren ;
5. terreinen om sporten te beoefenen;
6. gebruiks- en verbruiksmateriaal ;
7. speeltuigen ;
8. waterspeelmogelijkheid ;
9. drie verschillende bespeelbare
grondbedekkingen ;
10. een zelf aan te brengen speelvoor-
ziening die bijkomend door de
Vlaamse Executieve kan aanvaard
worden ;

b) lokalen voor binnenhuisactivitei-
ten, op het terrein gelegen of in elk ge-
val op een redelijke en veilige af-
stand ; deze lokalen moeten kunnen
verwarmd worden, indien de werking
ook tijdens de wintermaanden plaats
heeft ;

c) goed onderhouden sanitaire instal-
laties, drinkwater en enEHBO-uitrus-
ting die in verhouding staan tot het
aantal gebruikers.’

De terreinen, lokalen en installaties
dienen gelegen te zijn in het Neder-
lands taalgebied of te Brussel-Hoofd-
stad.

B. Verenigingen voor j eugdvakanties

1” Lokale en regionale jeugdvereni-
gingen die als vereniging voor hun ge-
wone en normale werking reeds
gesubsidieerd worden door het Minis-
terie van de Vlaamse Gemeenschap,
kunnen niet gesubsidieerd worden als
vereniging voor j eugdvakanties.

2” De duur van de j eugdvakanties om-
vat één of meerdere verblijven van
telkens ten minste 4 overnachtingen.
De vakanties die hiervoor in aanmer-
king komen zijn : de kerstvakantie,
de paasvakantie, de zomervakantie,
de krokus- en de herfstvakantie.

3’ Tijdens de gehele duur van de
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jeugdvakanties beschikt de vereni-
ging over minimum 1 gekwalificeerde
speelbegeleider per 20 deelnemers.
De hoofdverantwoordlij ke is ten min-
ste 2 1 jaar oud. De Vlaamse Executie-
ve bepaalt de bekwaamheidsvereis-
ten.

4’ Tijdens de gehele duur van de va-
kantie participeren aan de activiteiten
minimum 20 deelnemers waarvan
twee derde jonger is dan 20 jaar.

5” De vereniging voor jeugdvakanties,
beschikt hetzij in eigendom, hetzij
door een schriftelijke overeenkomst
die het exclusieve gebruik vastlegt tij-
dens de gehele duur van de vakanties
voor de vereniging, over een aange-
paste verblijfsaccommodatie in ten-
ten of gebouwen, gelegen in een
gezonde en veilige omgeving.

6” Indien de vakantie georganiseerd
wordt in een gebouw dienen de vol-
gende minimale voorzieningen ter
beschikking te zijn :

a) slaapruimte met een volume en een
aantal bedden die in verhouding staan
tot het aantal deelnemers. Voor elke
deelnemer moet er voldoende op-
berg- en stapelruimte voorhanden
zijn ;

b) een eetzaal waarvan het aantal
stoelen en tafels in verhouding staat
tot het aantal deelnemers. De eetzaal
mag ook als werklokaal gebruikt wor-
den ;

c) een behoorlijk ingerichte keuken
met voldoende kook-en eetgerei in
verhouding tot het aantal deelne-
mers ;

d) een afzonderlijke kamer geschikt
voor het toedienen van de eerste zor-
gen in geval van ziekte of ongeval,
uitgerust met bed, wastafel en ver-
bandkist ;

e) sanitaire voorzieningen, waaronder
waterkraan, toiletten en douches, die
in verhouding staan tot het optimale
aantal gebruikers.

7’ Indien de jeugdvakantie plaats
heeft in tenten, dient het gehele ten-
tenkamp, rekening houdend met het
aantal deelnemers, voldoende moge-
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lijkheden te verschaffen tot behoor-
lijk overnachten, koken en eten.

Daarenboven is er ter beschikking van
de kampeerders : drinkbaar water op
het terrein zelf of op een redelijke af-
stand, hygiënische toiletten en een
EHBO-tent.

- Aangenomen.

Artikel 5

1” Aan de verenigingenvoor vakantie-
speelpleinwerk en aan de verenigin-
gen voor jeugdvakanties wordt jaar-
lij ks een subsidie verleend als tussen-
komst in de gemaakte kosten.

De totale toelage per vereniging be-
staat uit een werkingstoelage en een
toelage voor de begeleiding.

2” Aan de verenigingenvoor vakantie-
speelpleinwerk en aan de verenigin-
gen voor jeugdvakanties wordt boven-
dien een vaste toelage per dag en per
deelnemer toegekend indien zij :

a) hetzij een meerderheid van de deel-
nemers werven onder minder-vali-
den, volgens normen bepaald door de
Vlaamse Executieve ;

b) hetzij een werking in Brussel-
Hoofdstad ontplooien.

Voor het jaar van de inwerkingtreding
van dit decreet zijn de bedragen 25
frank en 50 frank respectievelijk voor
de vakantiespeelpleinen uit Brussel-
Hoofdstad en de verenigingen die
werken voor een meerderheid van
minder-validen.

3” Na aftrek van de toelagen voor de
deelnemers zoals hierboven bepaald
wordt minimum 35 ten honderd van
het krediet voorbehouden voor de
toelagen aan de begeleiders en maxi-
mum 65 ten honderd voor de werking.

4” De werkingstoelage voor de vereni-
gingen voor vakantiespeelpleinwerk
wordt door middel van volgend pun-
tensysteem berekend : het aantal ge-
bruikers, per hoofd en per uur met
maximum 8 uur per dag wordt verme-
nigvuldigd met de speelinfrastruc-
tuurcoëfficiënt.

De speelinfrastructuurcoëfficiënt be-
draagt : 1 indien het terrein uitgerust
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is met minimum 5 speelvoorzienin-
gen, 2 indien het terrein uitgerust is
met minimum 7 speelvoorzieningen,
3 indien het terrein uitgerust is met
minimum 9 speelvoorzieningen.

De speelinfrastructuurcoëfficiënt
wordt met 1 verhoogd voor de vereni-
gingen die omwille van de noden van
hun recruteringsgebied zelf het dage-
lijks vervoer organiseren en betalen
gedurende ten minste 25 dagen.

De speelinfrastructuurcoëfficiënt
wordt eveneens met 1 verhoogd in-
dien de verenigingen op de speelter-
reinen beschikken over een degelijk
uitgerust gebouw om warme maal-
tijden te bereiden en te verstrekken
aan de gebruikers. De uitrusting van
het gebouw, met name de keuken-
installatie, de bestekken, de tafels en
de stoelen moeten in verhouding
staan tot het aantal gebruikers.

5” De werkingstoelage voor de vereni-
gingen voor jeugdvakanties wordt
door middel van een puntensysteem
als volgt berekend : het aantal aanwe-
zige deelnemers wordt vermenigvul-
digd met het aantal werkuren, met
een maximum van 8 uur per dag.

6” De toelage voor de begeleiding van
de verenigingen voor vakantiespeel-
pleinwerk wordt door middel van een
puntensysteem berekend : het totaal
aanwezige gekwalificeerde speelbe-
geleiders wordt vermenigvuldigd met
het aantal werkuren, met een maxi-
mum van 8 uur per dag. Het aantal be-
geleiders wordt begrensd door mini-
mum 8 en maximum 30 kinderen per
gekwalificeerde begeleider. Het mini-
mum aantal kinderen per speelbege-
leider geldt niet indien ten minste een
derde van de gebruikers minder-vali-
den zijn.

7” De toelage voor de begeleiding van
de verenigingen voor jeugdvakanties
wordt door middel van een puntensys-
teem als volgt berekend : het totaal
aantal aanwezige gekwalificeerde
speelbegeleiders wordt vermenigvul-
digd met het aantal werkuren, met
een maximum van 8 uur per dag. Het
aantal begeleiders wordt begrensd
door minimum 6 en maximum 20 kin-
deren per gekwalificeerde begeleider.
Het minimum aantal kinderen per
speelbegeleider geldt niet indien ten
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minste een derde van de deelnemers
minder-validen zijn.

- Aangenomen.

ONTWERP VAN DECREET houdende
erkenning en subsidiëring van jeugd-
verblijfscentra
- 273 (1983-1984) - Nrs. 1 tot 3

Artikelsgewijze bespreking
Artikel 6

De Executieve bepaalt, de Vlaamse
Jeugdraad gehoord, de subsidiërings-
procedure, de wijze van uitbetaling
der subsidies en de wijze van inspec-
tie. Bij de regeling van de subsidië-
ringsprocedure moet zij in een admi-
nistratief beroep voorzien.

- Aangenomen.

De Voorzitter : Aan de orde is nu de ar-
tikelsgewijze bespreking van het ont-
werp van decreet houdende erken-
ning en subsidiëring van jeugdver-
blijfscentra.

De tekst aangenomen door de Com-
missie wordt als basis voor de bespre-
king genomen.

Artikel 1
Artikel 7

Het koninklijk besluit van 18 februari
1961 houdende vaststelling van de
voorwaarden tot toekenning door het
Nationaal Instituut voor de Lichame-
lijke Opvoeding en de Sport, van
werkingssubsidies voor de speelplei-
nen, wordt opgeheven voor de Vlaam-
se Gemeenschap.

Dit decreet regelt een aangelegenheid
bedoeld in artikel 59bis van de Grond-
wet.

- Aangenomen.

Artikel 2

Deze opheffing treedt in werking de
dag waarop het laatste ter uitvoering
van dit decreet te nemen besluit van
de Vlaamse Executieve in werking is
getreden.

- Aangenomen.

Ten laste van het krediet dat door de
Vlaamse Raad ter beschikking wordt
gesteld, verleent de Vlaamse Execu-
tieve onder de bij dit decreet bepaalde
voorwaarden, toelagen aan de jeugd-
verblijfscentra.

Artikel 8

Dit decreet treedt in werking vanaf 1
januari 1984 onverminderd de verkre-
gen rechten.

- Aangenomen.

Een jeugdverblijfscentrum stelt een
aangepaste en veilige verblijfsaccom-
modatie bestaande uit één of meerde-
re gebouwen die een eenheid vormen,
ter beschikking van kinderen en jon-
geren voor het ontplooien van hun
vormende en ontspannende activitei-
ten, hetzij individueel, hetzij in vere-
nigingsverband.

- Aangenomen.

Artikel 9
Artikel 3

De Vlaamse Executieve stelt de over-
gangsbepalingen vast.

- Aangenomen.

Om erkend te worden en te blijven
dient een j eugdverblij fscentrum aan
de volgende eisen te voldoen :

De artikelsgewijze bespreking is ge-
sloten. Wij zullen deze namiddag de
hoofdelijke stemming over het gehele
ontwerp van decreet houden.

1. in het Nederlandse taalgebied of in
Brussel-Hoofdstad gevestigd zijn ;

2. open staan voor iedereen, ongeacht
de leeftijd, sociale herkomst ideolo-
gie, geslacht of ras, maar specifiek
voor het onthaal van jongeren inge-
richt zijn. Als jongeren worden be-
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schouwd personen jonger dan 25 jaar
oud ;

3. a) opgericht zijn op privé-initiatief
in de vorm van een vereniging zonder
winstoogmerk of van een instelling
van openbaar nut overeenkomstig de
wet van 27 juni 1921 ;

b) hun zetel in het Nederlandse taal-
gebied of te Brussel-Hoofdstad heb-
ben ; op de zetel moeten in het Neder-
lands de gegevens in verband met
werking, leden, vorming van verant-
woordelij ken en financieel beheer
voorhanden zijn ;

c) indien een vereniging zonder winst-
oogmerk meer dan één j eugdverblijfs-
centrum heeft opgericht, moet, met
het oog op de toepassing van de erken-
nings- en (andere) subsidieregelen,
per centrum een afzonderlijke exploi-
tatierekening opgemaakt worden ;

4. de persoon of personen die belast
zijn met het dagelijks beheer van het
jeugverblijfscentrum moeten door ge-
bruikers en door de overheid gekend
en steeds bereikbaar zijn ;

5. de verblijfsvoorwaarden dienen ge-
regeld in een huishoudelij k reglement
dat ter goedkeuring aan de Vlaamse
Executieve dient voorgelegd met het
oog op de overeenstemming met de
bepalingen van dit decreet ;

6. gedurende ten minste 250 dagen
per jaar permanent toegankelijk zijn,
waarvan 11 weken of 77 dagen binnen
de schoolvakanties moeten vallen.
Ten minste de helft van de gebruikers
moet jonger zijn dan 25 jaar ;

7. ten minste 2.000 overnachtingen
van jongeren per jaar tellen, waarvan
ten minste 1.000 overnachtingen van
jongeren buiten de maanden juli en
augustus tellen ;

8. indien in een bepaald jaar de nor-
men bepaald in de punten 6 en 7 niet
worden bereikt, verliest het centrum
zijn recht op basistoelage. Indien ook
het volgende jaar een van deze cijfers
niet wordt bereikt, verliest het cen-
trum zijn erkenning.

- Aangenomen.

Artikel 4
Om erkend te worden en te blijven
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moet eenjeugdverblijfscentrum daar-
enboven :

1. zich bevinden in onberispelijke
staat inzake inrichting, uitrusting en
voorzieningen, inzonderheid op ge-
bied van veiligheid en hygiëne ; de
verblijfsruimten dienen behoorlijk
verwarmd te kunnen worden ;

2. beschikken over :

a) slaapruimten met een totale capaci-
teit van ten minste 40 bedden. Vol-
doende berg- en stapelruimte per per-
soon moeten voorhanden zijn ;

b) ten minste 2 afzonderlijke lokalen
geschikt als werkruimte voor ten min-
ste 15 personen, en 1 lokaal voor ten
minste 40 personen. Per bijkomende
schijf van 40 bedden moet 1 lokaal
voor ten minste 15 personen bijko-
mend voorhanden zijn ;

c) een afzonderlijke kamer geschikt
voor het toedienen van de eerste zor-
gen in geval van ziekte of ongeval, uit-
gerust met bed, wastafel en verband-
kist ;

d) een behoorlijk ingerichte keuken
met voldoende kook- en eetgerei in
verhouding tot de capaciteit van het
jeugdverblijfscentrum ;

e) een eetzaal waarvan het aantal stoe-
len en tafels in verhouding is met het
aantal bedden. Deze eetzaal kan ook
als werklokaal gebruikt worden ;

f) sanitaire voorzieningen met mini-
maal 1 waterkraan per 5 personen, 1
WC met waterspoeling per 15 perso-
nen, 1 douche met warm en koud wa-
ter per 20 personen ;

g) veilige en bespeelbare buitenterrei-
nen van ten minste 50 aren in de on-
middellijke omgeving. Aan j eugdver-
blijfscentra gelegen in stedelijke ag-
glomeraties kunnen afwijkingen door
de Vlaamse Executieve toegestaan
worden ;

h) informatie betreffende de ruime
omgeving, documentatie en materiaal
bedoeld als didactische hulpmiddelen
voor vormende en ontspannende acti-
viteiten.

- Aangenomen.
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Artikel 5

Aan de erkende j eugdverblijfscentra
wordt jaarlijks een subsidie verleend
als tussenkomst in de gemaakte kos-
ten. De totale toelage per jeugdver-
blijfscentrum bestaat uit :

1. een basistoelage van 20 ten hon-
derd van het beschikbaar krediet ; dit
wordt gelijk verdeeld onder alle er-
kende centra ;

2. Een werkingstoelage op basis van
een puntensysteem, rekening hou-
dend met de volgende werkingsele-
menten ;

a) het aantal overnachtingen in het
centrum van jongeren beneden 25
jaar die op vrijwillige basis deelne-
men aan para- of postscolaire activi-
teiten. Per schijf van 100 overnach-
tingen wordt 1 punt toegekend indien
het gebruikers betreft voor wie het
centrum zelf niet ten minste 1 warme
maaltijd per dag bereidt ; er worden 3
punten toegekend indien het centrum
dat wel doet.

Het maximum aantal overnachtingen
waarvoor 3 punten kunnen toegekend
worden is 20.000 ; vanaf 20.000 over-
nachtingen wordt per schijf van 100
overnachtingen slechts 1 punt toege-
kend ;

b) beschikbaarheid van technisch en
didactisch materiaal. Voor volgende
elementen worden maximaal 15 pun-
ten per element toegekend :
- audio-visueel materiaal ;
- werkmateriaal voor creatieve ex-
pressie ;
- kantoormachines ;
- spel- en sportmateriaal dat kan ver-
plaatst worden ;
- leeshoek en bibliotheek.

c) vormen van programma-ondersteu-
ning ten behoeve van de vormende en
ontspannende activiteiten van de ge-
bruikers, beschikbaar gesteld door het
j eugdverblij fscentrum en afgestemd
op het doelpubliek ; hiervoor worden
maximum 50 punten toegekend ;

d) exclusieve beschikbaarheid van ge-
lij ktijdig bespeelbare en uitgeruste
spel- en sportvoorzieningen ; hiervoor
worden maximum 20 punten per
voorziening toegekend met een maxi-
mum van 100 punten ;

e) beschikbaarheid van speelruimte
waarover het j eugdcentrum het exclu-
sief gebruik heeft : per schijf van 50
aren worden 10 punten toegekend
met een maximum van 50 punten.

- Aangenomen.

Artikel 6

De Vlaamse Executieve regelt, de
Vlaamse Jeugdraad gehoord, de er-
kenningsprocedure, de geldigheids-
duur van de erkenning, de subsidië-
ringsprocedure, de wijze van uitbeta-
ling der subsidies en de wijze van in-
spectie.

Bij de regeling van de erkenningspro-
cedure en van de subsidiëringsproce-
dure moet zij in een administratief be-
roep voorzien.

- Aangenomen.

Artikel 7

Dit decreet treedt in werking op 1 ja-
nuari 1984.

- Aangenomen.

De artikelsgewijze bespreking is ge-
sloten. Wij zullen deze namiddag de
hoofdelijke stemming over het gehele
ontwerp van decreet houden.

ONTWERP VAN DECREET houdende
wijziging van de wet van 28 april 1953
betreffende de inrichting van het uni-
versitair onderwijs door de Staat
- 276 (1983-1984) - Nrs. 1 en 2

Algemene bespreking

De Voorzitter : Aan de orde is het ont-
werp van decreet houdende wijziging
van de wet van 28 april 1953 betreffen-
de de inrichting van het universitair
onderwijs door de Staat.

De algemene bespreking is geopend.

De heer Piot, verslaggever, heeft het
woord.

De heer F. Piot (op de tribune) : Me-

Erkenning en subsidiëring van jeugdverblijfscentra
Inrichting universitair onderwijs door de Staat 156



ksuniver- 

tool› kennen. 	RU- 
zoal`s 	 licen- 

anderzij 

kshandelshoge- 

Piot

vrouw de Voorzitter, dit ontwerp van
decreet heeft een zeer concreet doel,
namelijk de splitsing van de Faculteit
Wetenschappen aan het Rij ksuniver-
sitair Centrum te Antwerpen.

Bij deze splitsing hoort een bondige
historische verklaring. Bij de oprich-
ting van het RUCA in 1965 werd een
Faculteit Wetenschappen georgani-
seerd die zowel de graad van kandi-
daat in de wetenschappen als van kan-
didaat in de geneeskundige weten-
schappen zou tdakennen.  In het RU-
CA wordt, zoal: u weet, geen licen-
tiaatsdiploma uitgereikt.

De graad van kandidaat in de weten-
schappen kan door de studenten wor-
den behaald in vier verschillende
richtingen : wiskunde, natuurkunde,
scheikunde en biologie. De eigenlijke
wetenschappen werden in de loop der
jaren 1968, 1971 aan het RUCA aan-
gevuld met de studies in de farmaceu-
tische wetenschappen, de diergenees-
kunde en de tandheelkunde.

Er zijn bijgevolg binnen de ene Facul-
teit Wetenschappen van het RUCA in
feite twee verschillende groepen bij-
eengebracht : de exacte wetenschap-
pen enerzijds en de medische weten-
schappen anderzij  ds.

Aan de andere universitaire centra
vormen deze twee groepen twee af-
zonderlijke faculteiten. Zulks is ook
het geval voor het Limburgs Universi-
tair Centrum dat opgericht werd in
197 1, later dus dan het RUCA, waar
ook slechts kandidatuuronderwijs
wordt verstrekt. Alleen Antwerpen
vormt een uitzondering op deze regel.

In 1965 is het RUCA ontstaan uit een
groepering van nieuw gecreëerde stu-
dierichtingen, zoals daarnet werd uit-
eengezet, en bestaande instellingen,
met  name de  Ri j  kshandelshoge-
school, het Hoger Instituut voor Ver-
talers en Tolken en het Universitair
Instituut voor Overzeese gebieden.

Men vond het logisch naast de be-
staande eenheden al de nieuwe rich-
tingen in één zelfde entiteit onder te
brengen, precies de Faculteit Weten-
schappen waar het om gaat.

Intussen is gebleken dat deze formule
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bezwaren deed rijzen. De kandida-
tuuropleiding voor de geneeskunde
vergt een specifieke aanpak, conform
de traditie van het universitair onder-
wijs.

Het feit dat de studenten, die de graad
van kandidaat behaald hebben aan
het RUCA, meestal ter plaatse over-
gaan naar de Universitaire Instelling
Antwerpen voor het tweede en derde
cyclusonderwijs, waar er wel twee af-
zonderlij ke Faculteiten Wetenschap-
pen en Geneeskunde bestaan, wettigt
ook het streven naar gelijkvormigheid
in organisatorisch opzicht.

Verwacht kan worden dat zulks ook de
interuniversitaire samenwerking zal
bevorderen. Daaruit is in de betrok-
ken kringen de wens gegroeid om de
bestaande Faculteit Wetenschappen
aan het RUCA op te delen in twee af-
zonderlijke faculteiten naar het mo-
del van al de andere universitaire cen-
tra.

De Gemeenschapsminister voor
Leefmilieu, Waterbeleid en Onder-
wijs wees er in de Commissie op dat
dergelijke splitsing geen financiële
gevolgenzou hebben en ook geen per-
soneelsuitbreiding zou veroorzaken.

Uit juridisch oogpunt moet worden
opgemerkt dat de voorgestelde her-
vorming noodzakelijkerwijze moet
geschieden langs wetgevende weg
omdat in de wet van 19 april 1965 het
aantal faculteiten bij het RUCA uit-
drukkelij k werd vastgesteld. Deze wet
moet bijgevolg worden gewijzigd. Dat
is het voorwerp van het ontwerp van
decreet dat wij thans bespreken. Deze
aangelegenheid ressorteert inderdaad
onder de bevoegdheid van de Ge-
meenschappen. In artikel 59bis van
de Grondwet wordt immers het on-
derwijs aangewezen als een commu-
nautaire materie met uitzondering
van de aangelegenheden uitdrukke-
lijk voorbehouden voor de nationale
wetgever. Tot die voorbehouden aan-
gelegenheden behoren ,,de onderwijs-
structuren”. Op bladzijde 4 van de
Memorie van Toelichting wordt dit
ons inziens duidelijk aangetoond.

Tijdens de bespreking in de Commis-
sie werden enkele belangwekkende
opmerkingen en vragen geformu-
leerd. Eerst werd gevraagd of de hier

voorgestelde wijziging niet achter-
haald is door de hervorming van het
hoger onderwijs betreffende de acade-
mische graden die door de Ministers
van Onderwijs in de nationale Rege-
ring wordt gepland. De Gemeen-
schapsminister heeft ons inziens te-
recht gerepliceerd dat dergelijke her-
vorming voor het RUCA precies de-
zelfde gevolgen zal hebben als voor de
andere universitaire centra.

Vervolgens werd door enkele leden de
mening geopperd dat bepaalde moei-
lijkheden gerezen naar aanleiding van
de raadpleging van de academische
organen van het RUCA, de vrees wet-
tigen dat de voorgenomen wijzigin-
gen op dit terrein nieuwe spanningen
zouden kunnen verwekken. Deze vi-
sie heeft deze commissieleden ertoe
aangezet een amendement in te die-
nen zodat in het decreet wordt gepre-
ciseerd op welke wijze het onderwij-
zend, wetenschappelijk en adminis-
tratief personeel wordt gespreid over
de twee faculteiten. Dit amendement
behaalde bij de stemming in de Com-
missie geen meerderheid, De Com-
missie was namelijk van oordeel dat
de autonomie van de universitaire in-
stellingen in het gedrang zou komen
indien de wetgever in dit domein zou
ingrijpen. De meerderheid in de
Commissie was de mening toegedaan
dat de academische organen best ge-
plaatst zijn om de interne organisatie
en de taakverdeling te regelen.

Dit ontwerp van decreet werd in de
Commissie goedgekeurd met 6 stem-
men bij 3 onthoudingen.

Ik moge de leden van deze Assemblée
suggereren zich bij de stemming over
dit ontwerp van decreet in positieve
zin uit te spreken. (Applaus)

De Voorzitter : Minister Lenssens
heeft het woord.

Minister J. Lenssens (op de tribune) :
Mevrouw de Voorzitter, geachte col-
lega’s, ik kan uitermate bondig zijn
maar stel er toch prijs op de verslagge-
ver, de heer Piot, van harte te danken
en te feliciteren voor zijn uitstekend
verslag. Het geeft volledig zowel de
doelstellingen van dit beperkt ont-
werp van decreet weer als de evolutie
van de besprekingen in de bevoegde
Commissie. Dit wordt aangetoond
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Lenssens Artikel 4

door het feit dat geen enkel ander lid
van deze Raad zich voor de algemene
bespreking liet inschrijven.

Moge ik even ter aanvulling stellen
dat de opsplitsing aan het RUCA van
de Faculteit Wetenschappen in twee
afzonderlijke faculteiten in ruime ma-
te tegemoetkomt aan de wens van de
brede academische milieus van Ant-
werpen.

Er zijn geen budgettaire gevolgen
voor de Vlaamse Gemeenschap, wel
voor het RUCA zelf - maar die zijn
beperkt tot 200.000 frank per jaar -
omdat een bijkomend decanaat be-
paalde uitgaven vergt voor bij voor-
beeld de verkiezing van de faculteits-
raad, het drukken van getuigschriften,
diploma’s en dergelijke meer.

Dit alles moet uiteraard niet beletten
dat de wens van de verslaggever die
ook de wens is van de Executieve, be-
waarheid wordt en dat deze Raad bij
de stemming deze namiddag dit ont-
werp van decreet zal goedkeuren.
(Applaus)

De Voorzitter : Vraagt nog iemand het
woord ? (Neen)

Aangezien niemand meer het woord
vraagt, verklaar ik de algemene be-
spreking gesloten.

Artikelsgewijze bespreking

De Voorzitter : Aan de orde is nu de ar-
tikelsgewijze bespreking van het ont-
werp van decreet houdende wijziging
van de wet van 28 april 1953 betreffen-

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 5
27 november 1984

de de inrichting van het universitair
onderwijs door de Staat.

Artikel 1

Dit decreet regelt een aangelegenheid
als bedoeld in artikel 59bis van de
Grondwet.

- Aangenomen.

Artikel 2

In artikel 4,§ 2 van de wet van 28 april
1953 betreffende de inrichting van het
universitair onderwijs door de Staat,
zoals gewijzigd door de wet van 9 april
1965, worden de woorden :
- een faculteit van de wetenschap-

pen voor het toekennen van de graden
van kandidaat in de wetenschappen
en van kandidaat in de natuur- en ge-
neeskundige wetenschappen”

vervangen door de woorden :
- een faculteit van de wetenschap-

Pen,
- een faculteit van de geneeskunde”.

- Aangenomen.

Artikel 3

In artikel 8 van dezelfde wet, gewij-
zigd bij de wet van 24 maart 1971 en
de decreten van 1 augustus 1978 en 4
april 1980, wordt in het derde lid de
eerste volzin aangevuld met de woor-
den ,,het diensthoofd van het College
voor de ontwikkelingslanden en de di-
recteur van het Hoger Instituut voor
Vertalers en Tolken.”

- Aangenomen.

Inrichting universitair onderwijs
Regeling werkzaamheden

door de Staat

De raad van de huidige faculteit van
de wetenschappen blijft zijn bevoegd-
heid uitoefenen tot 30 september
1985. De verkiezingen voor de raden
van de in artikel 2 bedoelde facultei-
ten worden gehouden op een datum
die deze faculteitsraden in staat stelt
op 1 oktober 1985 in werking te tre-
den.

- Aangenomen.

De artikelsgewijze bespreking is ge-
sloten. Wij zullen d&e namiddag de
hoofdelijke stemming over het gehele
ontwerp van decreet houden.

REGELING VAN DE WERKZAAM-
HEDEN

De Voorzitter : Hiermede zijn wij aan
het einde gekomen van onze werk-
zaamheden voor deze voormiddag.

Wij komen deze namiddag om 14 uur
opnieuw bijeen om onze agenda ver-
der af te handelen.

Ik houd eraan u mede te delen dat de
stemmingen rond 15 uur zullen
plaatshebben.

De vergadering is gesloten.

- De vergadering wordt gesloten om
11.55 uur.
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